
SUĐENJE SLOBODANU MILOŠEVIĆU / TRANSKRIPTI

FOND ZA HUMANITARNO PRAVO

252

Sreda, 11. jun 2003.
Svedok C-017

Otvorena sednica
Optuženi je pristupio Sudu

Početak u 9.05 h 

Molim ustanite. Međunarodni krivični sud za bivšu Jugoslaviju zaseda. 
Izvolite, sedite.

SUDIJA MEJ: Izvolite, gospođo Uerc-Reclaf (Uertz-Retzlaff).

GLAVNO ISPITIVANJE: TUŽILAC UERC-RECLAF

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Hvala, časni Sude. Gospodine, juče smo 
na kraju dana govorili o raznim različitim, odnosno, ostalim kampovima 
Crvenih beretki za koje ste vi znali, o kojima ste imali informacije. Recite 
nam ukratko, da li je postojao kamp Bilje pored Osijeka u istočnoj Slavoniji, 
i ko je bio zapovednik u tom kampu?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Prema mojim saznanjima, zadnju informaciju 
koju ja imam komandant je bio Vasa Mijović.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A pre njega?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Prije njega, Žika Crnogorac.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je postojao kamp Kneževi 
vinogradi pored Belog Manastira u Istočnoj Slavoniji i ko je bio komandant 
tog kampa?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja, kao što sam rekao, prema mojim 
saznanjima od čovjeka koji mi je to ispričao, a u hotelu “Bistrica” na Jahorini, 
prema njegovoj priči postojao je kamp u Kneževim vinogradima i u Bilju i 
da je, on mi je rekao da je, totalnu vlast nad maltene celom Baranjom imao 
Vaso Mijović.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A kamp Pajzoš koji se nalazio pored 
Bapske, da li ste vi zapravo videli taj kamp u jednom trenutku? Da li znate 
ko je bio komandant tog kampa?
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SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja sam znao da je zapovednik kampa bio 
Zvezdan Jovanović, ja u kampu nikad nisam bio, ovaj, znam da je kamp 
Pajzoš pored Bapske, to znam iz vremena dok sam bio u Vukovaru.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: I konačno, kamp Tikveš. Šta možete da 
nam kažete o tom kampu?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ono što ja znam o kampu Tikveš, to je iz 
priče Pere Divljaka, on je meni rekao da su oni došli iz tog kampa kad su 
došli u Mostar.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Hajde sada da se vratimo na kamp 
kod Boračkog jezera. Da li su u jednom trenutku pripadnici Crvenih beretki 
i regruti bili prebačeni na lokaciju blizu Mostara da bi tamo osnažili, dali 
podršku Hercegovačkoj brigadi?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da. Jesu. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Gde ste prebačeni, na koju lokaciju i da 
li je tamo bilo nekih drugih trupa?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Nakon nekih, to je otprilike nakon nekih 
mjesec dana mog boravka u tom kampu, na čiji zahtjev ja ne znam, 
međutim, lokalne srpske snage, odnosno, Hercegovačka brigada je imala 
velike probleme u rejonu Podveležja. Ja prije toga nikad nisam bio tu, ja sam 
mislio da je Podveležje jedno selo, međutim, tu ima negde oko deset sela. U 
jednom od tih sela oni su naišli na otpor, nisu mogli da probiju dalje, pa su 
tako zahtjevali ili ja ne znam već kako je došlo do toga, zahtjevali su da se 
snage pojačaju i zbog toga su nas prebacili u Podveležje.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Časni Sude, ako pogledate kartu koju 
smo vam dali na početku, videćete da se radi o području između Nevesinja 
i Mostara. Otprilike desno od Mostara, tamo se nalazi to područje sa ovim 
imenom, Podveležje. Dok ste vi bili tamo, da li je neki političar došao da vas 
poseti?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jeste, Vojislav Šešelj u pratnji Žike 
Crnogorca.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: I šta su ta dvojica radila na toj lokaciji?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Šta su oni tačno htjeli, ja stvarno ne znam, 
međutim njih dvojica su došli, to je prvi put da sam ja vidio Šešelja, prvi put 
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da sam vidio Žiku Crnogorca. Šešelj je doneo cigarete za svoje dobrovoljce, 
i ovaj, automatski su se svi okupili oko njega, a Žika je pričao sa Acom 
Legijom.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Znači, Šešeljevi dobrovoljci su takođe 
bili tamo na toj lokaciji i učestvovali u tome?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesu, i Šešeljevi dobrovoljci i vukovarci i 
te snage novoosnovane Hercegovačke brigade.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Časni Sude, morali bismo da pređemo na kratko 
na privatnu sednicu.

(privatna sednica)

sekretar: Na otvorenoj smo sednici.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Na kojoj lokaciji se nalazio štab Belih 
vukova?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Na Jahorini, u jednoj maloj kućici, u šumarskoj 
kući.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Časni Sude, kad pogledate na kartu, 
videćete celo područje Jahorine i tamo gde stoji slovo A je mesto gde se 
nalazio ovaj kamp. Svedok je obeležio ovu kartu u skladu sa tim. Možete li 
da nam kažete ko je bio komandant Belih vukova?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Komandant Bijelih vukova je bio pokojni 
Srđan Knežević.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je on bio profesionalni vojnik?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A ko je on bio i kakva je on osoba bio?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Srđan Knežević je lokalni Srbin sa Pala koji je 
prije rata imao kafanu na Palama. Srđan Knežević, od svih onih koje sam ja 
vidio na tim područjima tokom mog boravka i u Hercegovini i u Sarajevu, 
je jedini za koga ja mogu da kažem da, ovaj, u neku ruku, da je, ovaj, da je 
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pošten. Srđan Knežević jeste bio lud, to je, nema govora o tome, ali, ovaj, 
on je čovjek koji je imao jedinicu u kojoj je važila neka disciplina.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je ta jedinica bila deo strukture 
Vojske Republike Srpske i ukoliko jeste, pod kojim se korpusom nalazila? 
Kojem korpusu je pripadala?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jeste, pripadala je Vojsci Republike 
Srpske, zvanično je pripadala Sarajevsko-romanijskom korpusu, mada 
general Milošević nije imao ama baš nikakvog uticaja na Srđana Kneževića 
direktno.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A ko je onda imao uticaja nad Kneže
vićem?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ratko Mladić.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A kako vi to znate?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Pa, ja to znam iz milion primjera, znam. 
Tokom, recimo, mnogo puta je kontaktiran Han Pijesak, ako Srđan treba 
nešto i uvijek svaka akcija koju je Srđan izvodio, uvjek je bio kontaktiran 
Mladić u vezi toga.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Pomenuli ste Han Pijesak. Da li je to 
mesto gde se obično nalazio Mladić?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste ikada čuli ili videli da je Knežević 
odbio da izvrši naređenje koje mu je dao general Milošević?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesam, mnogo puta. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: I šta bi se onda desilo?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne bi se desilo ništa, apsolutno ništa. Bilo bi 
onako kako Srđan kaže.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Pripadnici Belih vukova, kažite nam 
nešto o tome kakvi su oni bili vojnici, odakle su došli?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Pa, tu je bilo svega i svačega. Tu je bilo 
lokalnih Srba sa Pala, bilo je Rusa, bilo je Bugara, sedam jezika se govorilo u 
spavaonici, to su ljudi koji su došli, većina njih je došla sa strane.
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kakve su uniforme imali? Da li su imali 
neku posebnu oznaku?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Uniforme su bile maskirne, šara Vojska 
Republike Srpske, a nikakav znak nije postojao na uniformama zato što je to 
bilo izričito Srđanovo naređenje da niko ne smije da ima bilo kakav znak na 
sebi. I Bijeli vukovi nisu imali nikad nikakav znak na sebi, osim glave bijelog 
vuka na vozilima.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Već ste pomenuli da ste bili smešteni u 
jednoj zgradi, u jednoj drvenoj kući na Jahorini, i vi ste, zapravo, pripremili 
jednu skicu uz pomoć istražitelja iz Tužilaštva, to je dokazni predmet koji se 
nalazi pod tabulatorom 7. Ja ću vam sada postaviti nekoliko pitanja u vezi 
sa zgradama, odnosno, objektima koje ste nacrtali na ovoj skici. Pre svega, 
ovde imamo jednu zgradu na kojoj piše Mladić. O kakvom se objektu radilo 
i zašto ovde stoji Mladić?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ovde stoji Mladić zato što su to svi u žargonu 
tako zvali, to je prije bio hotel u kome je Mladić imao, većinu sastanaka je 
održavao tu, mislim, ja ne znam koliko puta smo videli njegova vozila i 
visoke oficire koji su imali sastanak sa njim.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Isto tako ste ovde označili štab Belih 
vukova. Da li su pripadnici Belih vukova u stvari spavali u toj zgradi dok ste 
bili tamo na Jahorini?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, ovo jeste štab Bijelih vukova, ovo jeste 
spavaonica za Bijele vukove, za ljude sa strane, međutim ja ne znam da 
li sam, ne ja nego svi, da li su bili sve skupa dvadeset puta u toj, u ovoj 
kućici zato što, ovaj, zato što smo mi većinu vremena proveli u Trnovu i na 
Treskavici.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A zašto ste išli u ovaj štab na Jahorini?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: To bi bilo samo kad bi dobili, ovaj, kad bi 
dobili slobodno, međutim, to je bilo toliko rijetko da ja mogu to na prste 
da nabrojim.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Takođe ste označili mesto ‘’Košuta’’ i 
onda ste ispod toga stavili Goran Sarić. Šta je to bilo, to mesto ‘’Košuta’’ i ko 
je ta osoba, ko je Goran Sarić?
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SVEDOK C-017 – ODGOVOR: ”Košuta” je prije bio hotel, prije rata. ”Košuta” 
je za vrijeme, bar tad kad sam ja došao, bila baza specijalne brigade policije 
čiji je komandant bio Goran Sarić.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Vi kažete brigada specijalne policije, je 
li to Republike Srpske?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jeste.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ovde ste takođe uneli i hotel „Bistrica”. 
Ko je obično koristio taj hotel?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Hotel ”Bistrica” je takođe na Jahorini. Hotel 
”Bistrica” je korišćen od strane Vlade Republike Srpske.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Jeste li videli zvaničnike iz vlade tamo?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, veoma često.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Šta su oni tamo obično radili?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Neki od njih su imali sobe u kojima su spavali, 
ali većinom su dolazili tu da žderu i piju.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li su Beli vukovi koristili kuhinju 
hotela da bi tamo jeli? Da li su tamo provodili vreme? 
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesu, svaki put kad bi bili slobodni, ovaj, 
mi smo, Srđanovo naređenje je bilo da moraju da nam daju da jedemo 
tamo.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li su od Srđana Kneževića ikada 
tražili da se pridruži policijskim snagama zajedno sa svojom jedinicom?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesu.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: I šta je on na to rekao?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Kad su došla ta dva majmuna iz MUP koji su 
došli sa akten tašnom punom para da pitaju Srđana, u stvari da mu ponude 
da ne ide, da nema potrebe da ide bilo gde u akcije, da nema potrebe da 
radi bilo šta samo da, ovaj, da bude osiguranje Karadžiću, na kraju te priče 
nas četiri, pet kolko je bilo tu smo pokušavali da spasimo tu dvojicu ...
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SUDIJA MEJ: Gospođo Uerc-Reclaf, oprostite što prekidam, ali ne možemo 
da koristimo ovakve izraze kao što su ”majmuni”, to nam jednostavno ne 
pomaže, nije nam ni od kakve koristi. O kome se zapravo radi?

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Čuli ste ovu primedbu. Hoćete li da 
nam kažete o kome se tu radi?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Radi se o ljudima iz MUP-a Republike 
Srpske.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste znali kako se zovu?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne, jer ja... Njih je Srđan lično znao, to su 
neki lokalni sa Pala, ja u životu ih nikad nisam vidio prije toga.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kako je Srđan reagovao na tu 
ponudu?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Kao što sam rekao, mi smo pokušavali da 
spasimo tu dvojicu da ih ne ubije.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Znači, on je odbio taj predlog.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jeste.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Već ste pomenuli da ste se obično 
nalazili na nekom drugom mestu, pomenuli ste Treskavicu i Trnovo. Časni 
Sude, na karti je to navedeno kao cela jedna regija i označeno je slovom 
‘’B’’. Trnovo se nalazi odmah iznad slova ‘’B’’, otprilike dva centimetra 
iznad slova ‘’B’’. Gospodine, kada ste bili u Trnovu, gde su obično odsedali 
pripadnici Belih vukova?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: U zgradi škole.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Koje druge jedinice ste videli u 
Trnovu?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Bilo je tu pripadnika policije Republike Srpske, 
većinom sa stanice u Kuli, takođe je bila stanica policije iz Trnova, bilo je 
pripadnika Vojske Republike Srpske iz Sarajevsko-romanijskog korpusa čiji je 
komandant bio Čeda Sladoje.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je tamo bilo Šešeljevih četnika?
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SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Za vreme velike ofanzive muslimanskih snaga 
bio je Slavko Aleksić sa Grbavice. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A kada je bila ta velika ofanziva?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: 1995. godine.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Upravo ste pomenuli tu osobu, Slavka 
Aleksića sa, ne, na njega ćemo se vratiti nešto kasnije. Da li su u školi u 
Trnovu bili smešteni samo srpski vojnici ili su bili smešteni i Muslimani?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Tu je bio takođe smješten radni vod iz 
Doboja.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li su oni bili baš iz Doboja ili su bili i 
iz nekih drugih mesta? Dakle, da li su bili prebačeni iz različitih mesta?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja to što znam, znam iz njihove priče da su 
iz Doboja, ovaj, međutim, koliko ja znam, oni su došli, prebačeni su prvo u 
Sarajevo, u zatvor na Kuli i onda su prebačeni u Trnovo.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li to znači da su oni bili zatvore
nici?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesu.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: I zašto su oni korišćeni u Trnovu, zašto 
su bili tamo?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Pa, kao što sam već rekao, oni su njih zvali 
radni vod, a ti ljudi su korišćeni za kopanje tranšeja ili rovova na liniji, na 
linijama na Treskavici.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li su im Beli vukovi naredili da to 
rade, odnosno, ko im je to naredio?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja ne znam ko je bio njima nadrijeđeni, oni 
su samo spavali tu u istoj zgradi. Bijeli vukovi, direktno Srđan Knežević nije 
mogao njima da naredi bilo šta zato što Bijeli vukovi nikad nisu držali liniju.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Početkom maja 1995. godine da li su 
Beli vukovi učestvovali u jednoj borbenoj operaciji na Debelom brdu iznad 
Jevrejskog groblja u Sarajevu?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesu.
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Koji zadatak su imali Beli vukovi i ko im 
je dao taj zadatak? 
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Prvo je došao dopis iz Sarajevsko-romanijskog 
korpusa, potpisan od strane generala Miloševića, da je Ratko Mladić naredio 
Srđanu Kneževiću da izvrši proboj na Debelo Brdo.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da, možete li da nastavite?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, mogu. Ovaj, Srđan u to vrijeme nije 
mogao da stupi u kontakt sa Mladićem zato što je Mladić već bio, ne mogu 
da se sjetim, negde oko Bihaća, uglavnom na drugoj strani Republike 
Srpske, ovaj i bila je velika svađa između Srđana i njegovog zamjenika 
Cvetka Gačanina jer na kraju ni Srđan nije bio voljan da ide na, u tu akciju 
Debelo Brdo, a ovaj, jer je to bilo jako utvđeno, međutim, pošto ipak na 
kraju nije htio da prekrši Mladićevo naređenje, odlučeno je ipak da se ta 
akcija izvede.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Koja je još jedinica učestvovala u toj 
operaciji?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Četnici Slavka Aleksića, iz pravca Jevrejskog 
groblja.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste vi upoznali tog čoveka, tog 
četnika, da li ste se sreli sa njim? Šta možete da nam kažete o njegovim 
aktivnostima u ratu?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja Slavka Aleksića jesam vidio, ovaj, pošto 
mnogo puta je, ovaj, zajedno sa Srđanom ili sa nekim ostalim, zavisno gdje 
bi nas Srđan poslao, išli na Grbavicu, ovaj, za bilo koga od ostalih jedinica ja 
nisam čuo u Sarajevu da je, recimo da je neko napravio nekakvi zločin ili da 
je uradio nešto tako, jedino za Slavka Aleksića i njegovu ekipu sa Grbavice.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je on stalno bio na tom području 
Grbavice i kakav je bio njegov zadatak tamo, njegov opšti zadatak?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Koliko ja znam, Slavko Aleksić je od početka 
rata bio na Grbavici i držao je liniju na Jevrejskom groblju.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Mi smo u oviru kompjuterskog sistema 
prikazali jednu fotografiju. Da li ste videli tu fotografiju, da li vam je pokazana? 
To je u tabulatoru 10, ali to je dokazni predmet koji je već korišćen, dokazni 
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predmet 451, tabulator 24. Dakle, da li je ova fotografija vama pokazana i 
da li ste vi prepoznali tu osobu bez obzira na loš kvalitet fotografije?

SUDIJA KVON: Mislim da je reč o dokaznom predmetu 458.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Hvala lepo, časni Sude. Dakle, recite 
nam ko je to?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: To je Slavko Aleksić.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Za vreme operacije na Debelom Brdu 
da li su Beli vukovi pretrpeli teške gubitke?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesu.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je i sam Knežević ranjen?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jeste.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste bili prisutni, odnosno, da li se 
u jednom trenutku general Mladić pojavio na Debelom Brdu?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jeste.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Možete li da nam opišete šta ste 
videli?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Kao prvo, moram da se nadovežem na, na, 
na početak priče, zato što je ta, kao što sam reko, Srđan nije mogo da stupi 
u kontakt sa Mladićem, ovaj, i ta akcija je pripremana nekih otprilike sedam 
dana, možda nešto malo manje, možda nešto malo više, ne mogu da se 
sjetim. Međutim, kad je počela ta akcija, mi smo pretrpjeli velike gubitke u, 
za pet minuta ovaj, i prilikom povlačenja, ovaj, sad ja ne mogu da se sjetim 
da li smo prvo otišli da, da, u bolnicu sa Srđanom pa se vratili i onda sreli 
Mladića ili je to bilo odmah nakon što smo se povukli ovaj, međutim Mladić 
se pojavio iznenada. Ovaj, ja sam tu bio prisutan igrom slučaja, zato što sam 
pomago Srđanu da, da, da, pošto nije mogao da hoda. Ovaj, kad se pojavio 
Mladić, Milošević je bio cijelo vrijeme tu, odlazio je i dolazio. Prva rečenica 
koju mu je Mladić reko je bila: ”Ko ti je reko da ideš kod predsjednika bez 
mog odobrenja”, što je bilo veoma čudno za mene, jer ja nikad, mislim 
nikad do tad nisam ni čuo da neko od njih ide kod predsjednika niti da mu 
treba odobrenje. Onda, ošamario ga je dva, tri puta, strgo mu je činove i 
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ovaj, to je sve što sam ja vidio, jer je Srđan onda jednostavno napravio znak 
očima, dao mi do znanja da mi nije tu mjesto.

sekretar: Mogu li samo nešto da pojasnim zbog zapisnika? Reč je o 
dokaznom predmetu Tužilaštva 458, tabulator 24.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Pojasnite nam, ko je koga ošamario?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Mladić je ošamario Miloševića.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste vi kasnije saznali da li je Mladić 
zaista naredio taj napad na Debelo Brdo ili nije?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, to smo kasnije svi saznali od Srđana, 
Mladić nije naredio tu akciju, to i jeste bio razlog zašto je ošamario 
Miloševića, pošto je to samovoljno, ne samovoljno nego u dogovoru sa 
Karadžićem Milošević na... Iskoristio Bijele vukove da bi osvojio Debelo Brdo 
jer je mislio da će ta akcija da uspije, da bi Karadžić mogao da kaže Mladiću 
da on je tri godine oko Sarajeva i nije uradio ništa, a da je Milošević eto uzeo 
Debelo Brdo i ovaj, to je bio razlog da, da, da pokuša da skine Mladića sa 
čela Vojske Republike Srpske.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste tu informaciju dobili od 
Kneževića ili na neki drugi način? Kako ste to saznali?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Direktno od Kneževića.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Nakon akcije na Debelom Brdu, da li 
ste učestvovali u velikoj operaciji na Treskavici, kada je počela muslimanska 
ofanziva?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesam.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Koje srpske jedinice su učestvovale u 
toj operaciji?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Pa, na početku, kad su muslimanske snage 
napravile ofanzivu, jedini koji su ostali u Trnovu su Bijeli vukovi. Ovo ostalo 
se sve razbježalo, zatim su došli kao ispomoć Vukovi sa Drine, Marka Jolovića 
Legende i, ovaj, tokom tog prvog udara su Vukovi pretrpjeli znatne gubitke 
i nakon toga, na naređenje Mladića, smo poslati na Jahorinu.
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kada ste bili na Jahorini da li ste videli 
dolazak jedinica izvan tog područja i ako jeste, koji su to vojnici bili, koje su 
to jedinice bile?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesam, vidio sam. Prvo sam u Kasindolu 
vidio Pantere Ljube Mauzera, a onda potom kad smo stigli na Jahorinu i otišli 
do hotela “Bistrica“, na putu ka hotelu “Bistrica“, a ispred hotela “Košuta“ 
prvo smo vidjeli vozila sa tablama Republike Srpske Krajine, a nakon toga i 
ljude u crnim uniformama sa oznakama Arkanovih “Tigrova‘‘, ljude takođe 
u crnim uniformama sa oznakama Škorpiona i ljude iz MUP-a Republike 
Srpske Krajine, takođe neki su od njih imali crne uniforme, a neki obične 
uniforme policije.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ko je bio nadređen tim jedinicama koje 
su došle iz Krajine i “Tigrovima“? Možete li to da nam kažete?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Vaso Mijović.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste ga videli na Jahorini?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesam, vidio sam ga.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A da li ste ga videli ranije u kampu na 
Buni ili na Jezeru?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, ja sam Vasu Mijovića vidio jednom 
prilikom u kampu na Boračkom jezeru, međutim to je ono čime sam ja bio 
iznenađen, jer tad kad sam ga ja vidio, on je bio šofer, a dečko koji mi je, 
sa kojim sam pričao ja na, u hotelu “Bistrica” na Jahorini rekao da je Vaso 
Mijović pukovnik.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Pomenuli ste osobu sa nadimkom 
Mauzer. Da li znate njegovo puno ime i prezime i znate li odakle je on?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Koliko ja znam, on se zove Ljubiša Savić, 
nadimak Mauzer, a on je iz Bijeljine.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste takođe videli vojnike koji su 
imali oznake ”Škorpiona”?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesam.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ko su oni bili?
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SVEDOK C-017 – ODGOVOR: U tom momentu ja pojma nisam imao, jer 
je to prvi put da, da, da vidim, ovaj, ljude sa takvim oznakama i prvi put 
da čujem za naziv “Škorpioni“ ali kasnije tokom mog boravka u Vukovaru 
sam saznao da je to jedinica sa tog područja, čiji je komandant bio izvjesni 
Boco.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Sada bih želela da vam pokažem 
nekoliko oznaka. To je dokazni predmet 349, tabulator 5. Koja je ovo 
oznaka? Šta piše na ovoj oznaci i koja je to bila jedinica? Koja jedinica je 
nosila ove oznake?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: To je specijalna garda, “Panteri“, ovaj, to su 
“Panteri“ Ljube Mauzera iz Bijeljine.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A zatim dokazni predmet 349, tabulator 
4. Kakva je ovo oznaka?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Arkanovi “Tigrovi“.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A sada bih želela da pred vas stavim 
tabulator 8, dokaznog predmeta 460. To je zabeleška od 24. jula 1995. 
godine komandanta isturenog komandnog mesta, Save Cvjetinovića i 
odnosi se na situaciju na borbenom frontu Trnovo. Prvo nam recite da li 
znate tu osobu, Savu Cvjetinovića i kakav je bio njegov položaj?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne, ja ne znam tog čovjeka i nikad u životu 
nisam čuo za njega.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: U to vreme, dakle, 24. jula 1995. 
godine da li ste vi još uvek bili na liniji fronta na Treskavici u Trnovu ili ste 
već bili otišli?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne, ja nisam bio tu.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: U ovom dokumentu se pominje jedinica 
MUP-a Srbije ”Škorpioni”. Da li ste znali da su ”Škorpioni” bili jedinica MUP-
a Srbije, dakle, policijske snage, ili vam to nije poznato?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne, nije mi to bilo poznato.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ovde se u jednoj rečenici kaže: ‘’Tokom 
dana organizovaćemo odlazak dela trebinjske čete na sahranu komandantu 
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Zirojeviću u Nevesinje’’. Dragan Zirojević je bio zamenik pokojnog Nebojše 
Sukića ili Šukića. Da li vi znate ovu osobu Zirojevića, ko je to bio?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, ja znam Dragana Zirojevića. Dragan 
Zirojević je iz Nevesinja, on je takođe jedan od prvih 57 Crvenih beretki. 
Dragan Zirojević je bio, on je došao zajedno sa svim beretkama u Mostar i 
nakon što su se, ovaj, što su se Crvene beretke, znači, oni koji su iz Srbije, 
otišli u Srbiju, Dragan Zirojević je postao komandant, odnosno, šef stanice 
policije u Nevesinju.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A da li ste znali da je on poginuo?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, čuo sam.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li znate da li je poginuo na Treskavici 
ili u nekoj drugoj borbenoj operaciji?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Dragan Zirojević je poginuo na Treskavici.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: To bi bilo sve u vezi sa ovim dokaznim 
predmetom. Dok ste još uvek bili na području Sarajeva i Treskavice, da li su 
međunarodne snage počele da bombarduju Pale?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesu.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li se sećate kada je to bilo, u kojem 
periodu, u koje doba godine?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja mogu da kažem da je bilo odmah 
neposredno posle akcije na Debelo brdo, jer, ovaj, mi smo bili na sahrani 
pripadnika Bijelih vukova kad je bombardovanje počelo.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste dobili informaciju u vezi sa 
aktivnostima izvesnog Nikole Ribića?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesam. Nikola Ribić zvani Kanada bio je 
pripadnik Bijelih vukova.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Šta je on uradio u vezi sa bombardo
vanjem?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Nikola Ribić je samoinicijativno, bez ičijeg 
naređenja, presreo dvojicu pripadnika UNPROFOR-a (United Nations 
Protection Force) ili posmatrača, ko su već bili, oteo im džipa i svezo ih za 
most na Palama.
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste bili prisutni kada je Kneževića 
neko pozvao na motorolu u vezi sa tim pitanjem?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesam.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Možete li da nam kažete šta ste čuli i 
pod kakvim okolnostima je to bilo?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Pa, nakon što je Kanada uradio to što je 
uradio, on je došo u, mislim da smo bili u kafeu ”Sandro”, ovaj i nedugo 
zatim došo je Knežević. Kanada mu je ispričao šta je uradio i malo poslije 
toga je usljedio poziv od, na motorolu, ”Bijelog vuka” je tražio sa druge 
strane ”Vihor”, da li jedan ili dva, nisam siguran, ali je „Vihor” 100 posto 
ovaj i, i Srđan je dobio odobrenje da se akcija nastavi i da je dobro to što se 
uradilo i da se nastavi sa tim.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Koje su reči upotrebljene? Da li se 
sećate tačnih reči koje ste čuli, reči koje ste čuli da je izrekao taj ”Vihor 1” 
ili ”Vihor 2”?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja ne mogu da se sjetim tačno kako je 
on izrekao ali je, ovaj, ono što, što mogu da se sjetim da je to bilo u vezi 
ovoga što je Kanada uradio, da je to dobro i da treba da se nastavi sa tom 
akcijom.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: ”Vihor 1” ili ”Vihor 2”, da li znate ko je 
koristio to kodno ime?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, znam, to je ”Vihor 1’’ ili ”Vihor 2’’, ne 
znam tačno broj, je kodno ime Momčila Krajišnika, odnosno njegovog 
ureda.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kako to znate?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Tokom priprema operacije za Debelo Brdo 
igrom slučaja, pošto svaki put se mjenjaju kodovi, Srđan je izabrao za, mislim 
da je to bilo za bestrzajni top, za ljude koji su se nalazili na bestrzajnom topu, 
kodno ime ”Vihor”, nakon čega je u, prvo došao čovjek iz obezbjeđenja 
Radovana Karadžića da kaže lično Srđanu da ne može da koristi ta, to kodno 
ime, jer je kodno ime od Momčila Krajišnika, a takođe je došla informacija 
iste sadržine od centra za, za vezu na Jahorini čije je ime, kodno ime ”Labud 
3”.
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Nakon tog razgovora preko motorole 
koji ste vi čuli, da li je uzeto još talaca i da li su ”Beli vukovi” u tome 
učestvovali?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja sam lično bio prisutan pored, ne mogu 
da se sjetim, mislim da se hotel zove ”Panorama”, ovaj, tu je isto bila kuća 
u kojoj su boravili ljudi iz, da li posmatrači, da li UNPROFOR, ovaj i Srđan je 
takođe bio tu, izričito je naređeno da se kupe motorole i sva vojna oprema i 
da ne može, da ne mogu da se diraju i uzimaju lične stvari.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Zaboravila sam da vas pitam sledeće. 
Vi ste pomenuli kafić ”Sandro”. Gde se on nalazio?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Kafe bar ”Sandro” je na, na Palama, a njegov 
vlasnik je čovjek koji je radio u logistici jedinice Srđana Kneževića.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste znali kako se završila cela ta 
afera sa uzimanjem talaca? Da li ste dobili informaciju u vezi sa tim?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja kažem, ja sam bio prisutan tada, ovaj, 
kad su, kad je pretresana ta kuća, kad su uzeti taoci odatle. Ta akcija je 
uzela široke razmjere pa su, ovaj, recimo na Grbavici četnici Slavka Aleksića 
imali sukob sa francuskom Legijom stranaca (Legion Etrangere), takođe 
vojna policija u kasarni na Lukavici. I negdje pred kraj dana, zajedno sa 
Kneževićem i mislim još par ljudi iz “Bijelih vukova” smo otišli do komande 
u Lukavici, gdje je Knežević otišao na sastanak kod generala Miloševića, 
a ja sam, ovaj, u, pošto ne može da se uđe unutra, ja sam otišo u zgradu 
vojne policije kod njihovog komandanta Čvore, koji mi je reko da su Jovica 
Stanišić i Crvene beretke iz Srbije uključeni u tu operaciju oko talaca i 
njihove opreme.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Dok ste bili u širem području Sarajeva 
tokom 1994. i 1995. godine, da li ste primetili dostavljanje, isporuku oružja 
iz Srbije?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, ovaj, mnogo puta, posebno ispred te 
zgrade vojne policije su bili civilni kamioni sa tablama iz Srbije, ovaj, ja lično 
nikad nisam ušao u kamion da ja vidim šta je unutra, ali međutim, od ljudi 
koji su pripadnici te jedinice sam saznao da su nove puške ili municija ili već 
šta su oni dotjeravali.
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Rekli ste “pred zgradom vojne policije”. 
Možete li biti malo konkretniji, o kakvoj zgradi je reč?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Riječ je o zgradi u kojoj se nalazila vojna 
policija Sarajevsko romanijskog korpusa, kao što sam već rekao, čiji je 
komandant bio kapetan Čvoro. Oni su koristili zgradu vojne policije i 
uvijek su kamioni ulazili noću, zato što na drugoj kapiji su bili pripadnici 
UNPROFOR-a, odnosno, francuske Legije stranaca koji su kontrolisali ulaz i 
izlaz iz kasarne.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste takve kamione viđali i na 
Palama?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesam, mnogo puta ispred zgrade policije 
na Palama jer, na prostoru gdje su magacini kod pilane na Palama, mnogo 
puta.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Dok ste bili u borbenim operacijama, 
da li ste primetili gde je proizvedena municija koju ste koristili? Odakle je 
bila i kada je bila proizvedena?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, mnogo puta sam recimo vidio, ovaj, 
‘’PPU’’, što znači ”Prvi partizan, Užice” i godina proizvodnje na metku je bila 
ratna godina, da li 1993. da li 1994. godina, nemam pojma, ali uglavnom 
ratna godina.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Posle NATO bombardovanja, rekli ste 
da ste bili na Palama. Da li ste naišli na jedno skladište koje je delimično bilo 
dignuto u vazduh i šta ste tamo videli?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, to je bilo kad smo otišli kod Šljive koji 
je bio bezbjednjak u “Bijelim vukovima”, ovaj, njegova kuća se nalazi 
odmah do skladišta naoružanja Vojske Republike Srpske. Pošto je tokom 
bombardovanja skladište oštećeno, odnosno, pola skladišta nije postojalo 
više, tad sam prvi put u životu vidio rakete koje oni zovu ‘’krmače’’.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Možete li da opišete te rakete?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Pa, sve što ja mogu da kažem o tome, jer 
ja sam to vidio sa distance, da je to nešto ogromno i ovaj, da ne stoji u 
kutijama, da, da, da stoji na nekim postoljima. Jer ja nikad u životu nisam 
vidio kako se lansira ta raketa, nikad nisam vidio dejstvo te rakete. To je prvi 
i zadnji put da sam ja to vidio u životu.
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TUŽILAC UERC RECLAF: Časni Sude, sada bi trebalo da pređemo na 
privatnu sednicu.

(privatna sednica)

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Pre nego što počnem unakrsno ispitivanje 
svedoka, ja želim da skrenem svima pažnju da se ovi tajni svedoci izuzetno 
zloupotrebljavaju radi plasiranja potpuno netačnih informacija. A ja ću 
dokazati to ...

SUDIJA MEJ: Vaš zadatak je da postavljate pitanja svedocima, a ne da 
stavljate primedbe i komentare.

UNAKRSNO ISPITIVANJE: OPTUŽENI MILOŠEVIĆ

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: ... (izbrisano po nalogu Pretresnog veća) 
... 

SUDIJA MEJ: Idemo na privatnu sednicu. Sve ovo je ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Zašto, gospodine Mej (May)? Ja ... (izbrisano po 
nalogu Pretresnog veća) ... sve pokrili u privatnoj sednici.

 
(privatna sednica)

sekretar: Na otvorenoj smo sednici.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, gospodine C-017, vi ste govorili 
o događajima u Mostaru i njegovoj okolini u to vreme o kome ste svedočili, 
je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pretpostavljam da su vam ti događaji u 
Mostaru iz tog vremena poznati, je li tako?
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SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Generalno da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Postaviću vam nekoliko pitanja 
na koja možete kratko da mi odgovorite da li znate za to ili ne znate. Da li 
znate da je krajem leta 1991. godine, dakle, vreme od koga vi pominjete, 
u Mostaru formirana Patriotska liga, paravojna muslimanska formacija, jeste 
čuli šta o tome? Da li to znate?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ono što ja mogu da kažem o tome je da 
sam znao da ima jako uporište SDA. Što se tiče Patriotske lige, jedini put 
da sam ja čuo ili vidio, to je bilo na televiziji BiH, da li početkom rata ili 
malo poslije u Sarajevu, ne znam, ali to je jedino što se tiče mog znanja o 
Patriotskoj ligi. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Kad kažete da je bio jak SDA u 
Mostaru, šta pod tim podrazumevate?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Pa, podrazumjevam to da je, recimo, u to 
vrijeme većina stanovništva u Mostaru bila muslimanske nacionalnosti i, 
ovaj, da su imali jaku stranku.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, da li se sećate događaja, jer vi 
ste u to vreme, koliko ja razumem, bili sve vreme prisutni na tom terenu, 
je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li se sećate napada muslimanskih 
snaga na “Đuro Salaj” na Buni 1. aprila 1992. godine?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja ne mogu da se sjetim toga, zato što u to 
vrijeme ja sam bio u Mostaru, znači u vrijeme aprila, da li krajem marta, da li 
početkom aprila, ja ne mogu sjetim, ja sam završio u zatvoru u Mostaru.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa dobro, da li znate da su iz motela 
“Buna” pucali upravo muslimanski ekstremisti na jedno vojno vozilo? Da li 
se sećate tog događaja da su pripadnici JNA uhapsili pet rezervista, pustili 
ih doduše istog dana? Pucalo se po pripadnicima vojske u Mostaru tih 
dana.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Što ja mogu da se sjetim jeste da je bilo 
incidenata ili sporadične pucnjave, nazovite to kako god hoćete, između 
rezervnog ili aktivnog sastava JNA i tih lokalnih milicijskih snaga, pod čijom 
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komandom su one bile, ja ne znam, ali kao što sam rekao, ja sam bio u 
ćeliji.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. A da li znate o terorističkom 
napadu na kasarnu JNA “Severni logor” početkom aprila? Jeste čuli za to?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesam, ako mislimo na istu, ako mislimo 
na cisternu u koja je podmetnuta eksplozivna ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Upravo mislim na cisternu koja je 
izazvala eksploziju koja se čula i mnogo šire od Mostara. Je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: To je tačno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To je bilo 3. aprila, je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja stvarno nisam dobar sa tim datumima, 
ja ne mogu da se sjetim, u aprilu jeste bilo, a kojeg tačno datuma, ja ne 
znam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li se sećate da je povređeno 30 civila, 
da je poginuo jedan vojnik, da su četvorica teže, trojica lakše ranjeni? Sećate 
li se toga? Valjda je to bio neki događaj o kome je svako znao u Mostaru, 
Mostar nije veliki grad?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Što se tiče toga da je povrijeđen izvestan broj 
ljudi, da je otišao veliki, da je pričinjena velika materijalna šteta na objektima 
kasarne JNA, da, to znam, jer to je ovaj, jeste poznat događaj u Mostaru, 
ali opet kažem, što se tiče cifara oko povrijeđenih, poginulih, ja stvarno ne 
znam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, kako je taj događaj delovao na 
građane Mostara?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Pa, straha jeste bilo, a što ja mogu da, da, 
što ja znam i mogu da tvrdim je da su Srbi počeli masovno da napuštaju 
Mostar.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A koliko je po vašem saznanju Srba 
živelo u Mostaru pre rata?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: To je veoma, za mene lično, veoma teško 
pitanje pošto ja se smatram Jugoslovenom, mislim Socijalističke Federativne 
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Republike Jugoslavije u kojoj sam rođen i, ovaj, ja stvarno nikad nikog u 
životu nisam pitao da li je Srbin, Hrvat ili Musliman.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, pitao sam vas, ako ne znate, ne 
znate.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A da li ste onda, posle tog napada za 
koji je znao ceo Mostar, čuli za napade HOS-a i Zelenih beretki na vojne 
objekte, pogotovo na vojni aerodrom, koji su kasnije učestali? Na primer, 
9. aprila je poginuo jedan vojnik, više je ranjeno i da su oružani sukobi oko 
objekata JNA postali sve žešći tih dana.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja kao što sam rekao već, što se tiče događaja 
okolo, priča jeste bilo, ali ja lično, ja lično sam bio u zatvoru.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li se sećate događaja kada je u blizini 
Mostara zarobljeno 10 vojnika i trojica starešina, i to posle tog primirja koje 
je dogovoreno u Sarajevu i odnosilo se na celokupnu teritoriju Bosne i 
Hercegovine?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Posle kojeg primirja?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To je 13. april. Ne znate to?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Sećate li se događaja da su kidnapovani 
piloti, major Milan Mićić, kapetan prve klase, Dragan Arsovski, sa aerodroma 
u Mostaru?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Djelimično kroz maglu neke priče o pilotima, 
toga mogu da se sjetim, ali stvarno ne mogu se sjetim cijelog događaja.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, da li ste vi znali šta se dešavalo, 
na primer, 26. aprila kad su ove formacije o kojim govorimo napale na 
kasarnu “Mostarski bataljon”? Znate gde je kasarna “Mostarski bataljon”?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja znam gdje je ”Sjeverni logor”, ”Južni 
logor”, to po imenima stvarno nemam pojma.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A nemate pojma po imenima, dobro. A 
sećate li se napada na kasarnu 26. aprila?
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SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. A da li se sećate da su 27. aprila 
u Mostar stigli, stigle snage UNPROFOR-a?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Onda je isprovocirana artiljerijska vatra 
sa obe strane, upravo kad su došle snage UNPROFOR-a. O tome postoje 
podaci, ništa ne znate o tome?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Meni nepoznato totalno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, da li znate ko kontroliše tada, 
osim ovih vojnika koji su tada u kasarnama, vojnika JNA, ko kontroliše 
područje Mostara? 
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja kao što sam rekao, tu je bila jedna veoma 
mutna, zato što ... (izbrisano po nalogu Pretresnog veća) ... 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Potpuno je jasno da su uglavnom 
te paravojne formacije, HOS-a i Zelene beretke, odnosno, muslimanske 
snage i ove paravojne snage kontrolisale sam grad, sve glavne objekte u 
njemu.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja kao što sam rekao, tu je bila jedna veoma 
mutna situacija jer objekat “Sjevernog logora” je u samom gradu, “Južni 
logor” je na izlazu iz grada, ali objekat “Sjeverni logor” preko puta kojeg 
se nalazi naselje Zalik je u samom gradu, znači tu je bila vojska. U kasarni 
“Konak” koja je bila prije rata nešto vezano za komandu JNA, stvarno ne 
znam šta, ali uglavnom tu su mogla da se vide vojna lica, je takođe ostala 
pod komandom, ovaj, srpskih snaga, odnosno JNA. Između “Konaka” i 
“Sjevernog logora”, znači taj dio grada je bila neka rezervna milicija. Znači 
formacija koju sam ja vidio, formacija koju sam ja vidio i koja je mene privela 
je HOS, zvanično HOS. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vas su priveli znači HOS-ovci?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Je li vi znate šta je HOS?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, Hrvatske odbrambene snage.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Je li znate da je to paravojna forma
cija?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja znam, znam da je paravojna formacija, 
mislim u to vrijeme.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pitam vas zato što je HOS tretiran kao 
paravojna formacija, čak i od hrvatskih vlasti, i u Bosni i u Hrvatskoj.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, znam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li znate, je li je to Paraga i njegovi 
ekstremisti?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Poseban strah od HOS-a je postojao u 
Mostaru pošto se znalo, pošto se znalo da je komandant jedinice Blaž 
Kraljević, znači, ja kad sam bio u zatvoru, način na koji sam ja razmjenjen je, 
ovaj, upravo zbog toga što se saznalo, znači, ljudi koji su meni pomogli su 
Hrvati, ali se saznalo da će biti transportovani za Dretelj. Onaj ko je završio 
u Dretelju, odatle nije izašao u jednom komadu ili ako je izašao, nije izašao 
kako treba. A gore su ljudi tačno iz jedinice Blaža Kraljevića, znači, ljudi iz 
zapadne Hercegovine.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li znate da, kada je HOS u pitanju, 
da su hrvatske vlasti za HOS u Hrvatskoj naredili da mora da se potčini 
hrvatskoj vojsci ili da se rasformira? Ko se ne potčini i rasporedi u hrvatsku 
vojsku u Bosni i Hercegovini, da mora da se potčini HVO. Dakle, i oni su čak 
bili jednostavno zgroženi zverstvima koje je HOS vršio na tom terenu. Je li 
se vi sećate toga?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Što se tiče, ovaj, ja sam naglasio u mojoj 
izjavi i kad sam govorio, ja sam sportista, znači, totalno apolitičan i ja sam 
protiv svoje volje bio dole i, znači, stvarno ta događanja oko HOS, oko tih 
vojnih i paravojnih formacija, ja stvarno ne znam. Jedino što ja mogu da 
kažem jeste, ovaj, da je prisutan bio veliki strah, čak i Hrvata, dečko koji 
je meni pomogo je imao veoma velikih problema sa pripadnicima HOS-a 
nakon što sam ja prebačen na srpsku teritoriju. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, tog Blaža Kraljevića i njegovu pratnju 
su, upravo na hrvatskoj teritoriji, na putu Čitluk - Mostar ubili oni sami, jer 
nisu mogli sa njim da izađu na kraj.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Tu sam priču čuo. 
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li ste to čuli?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, čuo sam za to.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Zbog njegove samovolje, nediscipline, 
zverstava i svega toga, od toga su imali štete svi i Srbi i Hrvati i Muslimani, 
svi redom ...

SUDIJA MEJ: Hajdete prvo da vidimo šta je svedok rekao, to je bitno, a 
ne ono kako vi to komentarišete. On ne može da kaže ništa o političkim 
stvarima ili o tome šta su uradili Hrvati. O tome vi možete da uvedete 
dokaze ako želite.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li je to već bilo vreme kad ste mogli 
znati, znači, pomenuo sam vam kad je došao UNPROFOR u Mostar, da 
li se sećate da je 3. maja u mestu Čule na putu Mostar - Čitluk poginuo 
predstavnik Evropske misije, Belgijanac Bertran Dore (Bertrand Dore) i usled 
toga je evropska misija svoju kancelariju privremeno preselila u Split, zbog 
nebezbednosti tamo?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja stvarno ne znam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ne sećate se?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. E, sada da pređemo na ovu 
glavnu stvar o kojoj vi govorite. Vi ste rekli 6. maja, na Đurđevdan ...
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, koliko se ja sjećam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Na levoj obali jedna grupacija, na desnoj 
obali JNA, napad na Mostar.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I rekli ste vrlo kategorično, ”Đurđevdan, 
6. maja, napad na Mostar”.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Koliko se ja mogu da sjetim, da, jer ja se sje
ćam da je bio Đurđevdan.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Gospodine C-017, nikakvog napada na 
Mostar nije bilo.
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SVEDOK C-017 – ODGOVOR: To nije tačno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: JNA je bila i u ”Severnom” i u ”Južnom 
logoru”, je li tačno ili nije? 6. maja ama baš nikakvog napada i uopšte 
napada na Mostar nije bilo, jer je i u ”Severnom” i u ”Južnom logoru” bila 
JNA, je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: To je tačno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, kako je onda JNA napadala Mostar 
kad je bila u Mostaru? Ona se povukla iz Mostara, po komandi, kasnije. 
O kakvom napadu na Mostar govorite? I kad se povukla, posle toga više 
nikakvog napada nije bilo na Mostar.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Kad se povukla JNA, nije bilo napada. 6. 
maja, na Đurđevdan, pošto prostor između ”Severnog” i ”Južnog logora” se 
zove grad Mostar, između ”Sjevernog” i ”Južnog logora” je izvršen napad sa 
lijeve i desne strane, odnosno, kako su oni to zvali ”čišćenje” Mostara.

SUDIJA MEJ: Sad je vreme za pauzu. Svedok je u iskazu rekao da je to bilo 
tog dana. Nema smisla da se oko toga prepirete. Sada pravimo pauzu od 20 
minuta. Gospodine C-017, molim vas da se vratite za 20 minuta.

(pauza)

SUDIJA MEJ: Izvolite, gospodine Milošević.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li vam je poznato da, sobzirom na 
ovu blokadu i veliko prisustvo ovih raznih paravojnih formacija u Mostaru, 
vojska čak nije mogla ni da se kreće kroz Mostar nego su se prebacivali 
helikopterima iz jedne kasarne u drugu ili na položaje na kojima su bili 
raspoređeni?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Nije mi poznato, helikoptere čuo jesam 
mnogo puta.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, da li vam je poznato da je bila 
naredba generala Perišića koji je u to vreme bio komandant garnizona 
u Mostaru, odnosno, komandant korpusa dole, da se ne odgovara na 
provokacije? Te provokacije su bile pucnjava po vojnim objektima sa raznih 
strana. Da li znate nešto o toj pucnjavi po vojnim objektima i svemu što se 
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dešavalo? Da li znate za to naređenje generala Perišića da se ne odgovara 
na provokacije, da sa, da vojska nastoji da se na svaki način distancira od 
tih sukoba?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne, nije mi poznato.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Nije vam poznato. Dobro. Vi ste govorili 
o tome da je, osim vojske postojala i srpska Teritorijalna odbrana, je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: U sastavu te Teritorijalne odbrane bilo 
je i dobrovoljaca, je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: U sastavu Teritorijalne odbrane ne. Dobro
voljci, kako su se oni zvali, sami nazivali, da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Hoćete da kažete da oni nisu bili u 
sastavu srpske Teritorijalne odbrane?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne, zato što su se lokalni, više su se lokalni 
Srbi prepali tih dobrovoljaca nego ostale nacije.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, dobro, sad ću da vas pitam da mi 
objasnite nešto, pošto ste vi ovde tvrdili kako su tu bile nekakve Crvene 
beretke i da su oni bili dominantni, kako kažete, je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Rekli ste da je to bila grupa iz Knina, 
odnosno kako ste rekli ”Knindže” koje je obučavao kapetan Dragan.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Moje znanje o tome, konkretno o tome, 
Knindže i da ih je obučavao kapetan Dragan, dolazi lično od njih, znači, ja 
znam to od njih.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, ovde vam je pokazan, pokazane 
su vam razne oznake, pa ste prepoznavali da piše ”Milicija Krajine” ili nešto 
slično, dakle, to su bili ti ljudi koji su, kažete, bili dominantni?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kasnije, kada ste govorili o prisustvu na 
Boračkom jezeru, pitala vas je gospođa Uerc-Reclaf koliko ih je bilo tamo? Vi 
ste rekli desetak. Je li tako?
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SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A onda ste potvrdili da su svi, osim 
jednog koji je ostao, prešli tamo?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Recite mi samo kako je moguće 
da desetak njih bude dominantno u tom sastavu koji kažete da je tamo 
postojao?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Vrlo jednostavno, zato što, prvo iz njihovih 
priča, kasnije iz priča Šešeljevih dobrovoljaca je veoma poznato da su svi 
oni, znači, svi oni koji su sebe nazivali dobrovoljcima Šešeljevim i ”Bijeli 
orlovi” bili na obuci u Golubiću u trajanju od 27 dana, pod komandom tih 
istih Crvenih beretka koje su bile dole.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A je li znate gde je taj Golubić?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Čuo sam da je kod Knina, ja nisam nikad 
bio tamo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, dobro, onda mi objasnite, pošto 
kažete juče u svedočenju da ste dobili kapu koju vam je neko, eto, stavio na 
glavu, čak niste hteli ni da je vi uzmete nego vam je neko drugi stavio na 
glavu, je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Prvo, mislim, pošto se puno priča oko te 
kape, da, čovek mi je stavio kapu na glavu, ja nisam tražio tu kapu, a u to 
vrijeme kad se to desilo to uopšte nije bio nikakav značajan događaj što je 
on meni stavio kapu na glavu jer, faktički, u toj formaciji koja je bila, on je 
niko i ništa.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, samo me jedan detalj tu 
interesuje, vi kažete da je na kapi bio dvoglavi orao i da je na njemu bilo 
utisnuto ‘’DB’’, Državna bezbednost.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, to je jedini, Pero Divljak je jedini kod 
kojeg sam ja to vidio.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, pa pošto vi povezujete to, iako 
govorite da su to ljudi koji su došli iz Knina, pa povezujete sa Državnom 
bezbednošću Srbije, da li vam je poznato da je potpuno nemoguće da 
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Državna bezbednost Srbije ima nekakvog dvoglavog orla sa utisnutim 
znakom Državna bezbednost?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ovaj, meni nije poznato ništa što se tiče 
Državne bezbjednosti Srbije u generalnom kontekstu, ja samo mogu da 
kažem to što sam vidio, znači za Državnu bezbjednost, za Frenkija, za sve to 
ostalo, ja sam čuo od njih.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A to ste od njih čuli?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja, znak sam vidio, znači, taj znak sa dvoglavim 
orlom i utisnutim slovima ‘’DB’’ sam ja vidio na kapi Pere Divljaka.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, sad ćemo da dođemo i na tog 
Peru Divljaka, ali da li je vama onda bilo jasno da dvoglavi orao nikako ne 
može da bude znak Državne bezbednosti Srbije?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Odakle ja to mogu da znam, ja nemam 
nikakve veze sa njima, ja prvi put kad sam vidio te ljude, prvo nisam znao ni 
odakle su, ni ko su, ni šta su, ni zašto su tu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro ...

SUDIJA MEJ: Molim da priđe sudski savetnik.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: U vašoj izjavi vi pominjete neka lica koja 
znate po imenu, ali ne i lično, je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Postoje mnogi od njih, ja sam izričito u svojoj 
izjavi podvukao šta sam vidio, a šta sam čuo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Osim ovog napada za koji kažete 
da se desio 6. maja, nije bilo nikakvog napada, pa čak ni nekog pomeranja 
snaga. Da li vam je poznato da je vojska po naredbi napustila, vi ste govorili 
o govoru Perišića vojnicima i rekao da, on je dao neko svoje objašnjenje, 
ne ulazim u to da li je on tada raspolagao informacijama, on je, verovatno 
davao neko objašnjenje u najboljoj nameri, da se vojska povukla iz Mostara, 
a da je dotle bila u Mostaru?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li je bila u ”Severnom” i ”Južnom 
logoru”, u tim kasarnama?
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SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Vojska je, u vreme kad se povukla JNA iz 
Mostara, znači govorimo o periodu od 6. maja, pa do 15. juna, vojska je 
kompletno držala lijevu obalu Mostara, jer, ovaj, priča je posle došla da je 
Karadžić rekao da je Neretva prirodna granica. Jer padobranci su za vrijeme 
te akcije zauzeli desnu obalu sa koje su se povukli isti dan.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ako je istočna obala Neretve, ona 
mora biti leva obala jer se obale mere prema, kad se gleda prema ušću, je 
li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, pošto meni to od početka nije bilo jasno, 
jer za mene ne postoje obale u Mostaru, ovaj, ja sam to prvi put čuo, ne 
mogu da se setim od koga, za lijevu i za desnu obalu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: U svakom slučaju, nije mogla vojska da 
zauzima Mostar kad je već bila u Mostaru, a kad se povukla iz Mostara, posle 
ga više nije ni zauzimala. Je li tako ili nije? 
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne, to nije tačno pošto vojska, sad govorimo o 
JNA prije ulaska, vojska je, znači, bila na aerodromu, na heliodromu, striktno 
na aerodromu, na heliodromu, pošto je to na desnoj strani, gdje, ovaj, se 
nalazila vojna gimnazija ”Maršal Tito” ispod koje se nalazio heliodrom. To 
su Rodoč i Jasenice, ta naselja. Pre 6. maja, tamo je bila vojska, odnosno, 
JNA je bila tamo na heliodromu. Vojska je bila i na aerodromu, na drugoj 
strani takođe, pošto morate da pređete avio most da biste stigli, da bi došli 
do aerodroma. Pre nego što je ušla u Mostar, 63. padobranska je potpuno 
sravnila selo Gnojnice koje se nalazi iznad aerodroma, uz pomoć rezervista 
iz Crne Gore. A tamo ih je bilo mnogo ... (izbrisano po nalogu Pretresnog 
veća) ... Vojska je bila u “Sjevernom logoru” i u kasarni “Konak” koje je u 
gradu. Sa desne strane, da tako kažem, ta naselja koja se nalaze u pravcu 
puta za Lišticu su kompletno bila pod kontrolom, ja ne znam koga, nazvaću 
ih hrvatsko-muslimanske snage. Ko je komandovao u to vrijeme tad sa 
njima ja ne znam, vašu tvrdnju da je vojska bila u Mostaru, da je vojska bila 
u Mostaru, ja i ostali, koliko nas je bilo ne znam, jer sam bio u ćeliji, ne bi 
završio u zatvoru, jer je nemoguće da ja budem u zatvoru uhapšen od strane 
HOS-a, a da taj isti grad drže srpske snage, mislim nelogično, totalno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Upravo sam to hteo da čujem od vas. 
Kad kažem u Mostaru, vi ste upravo maločas potvrdili, vojska je bila na 
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aerodromu, heliodromu, vojnoj gimnaziji i svojim kasarnama, ”Severni” i 
”Južni logor”. Znači, vojska je bila u svojim objektima, je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Tačno, do 6. maja.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I vojska nije držala Mostar nego se 
nalazila u tim objektima, a na nju se s raznih strana pucalo, je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja sam već rekao o tome da ja u to vrijeme, 
da sam ja bio u zatvoru kad su se događale te sporadične pucnjave i to 
ostalo što je bilo između tih formacija i formacija JNA.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, držale su hrvatske i muslimanske 
snage Mostar, to ste sad potvrdili.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I vojska nije izvršila napad i zauzela 
Mostar, nikad ga nije zauzela.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: To nije tačno, jer je vojska 6. maja krenula u 
napad i taj napad je, koliko ja mogu da se setim, trajao svega dva dana, jer 
su istovremeno krenuli i iz ”Sjevernog” i iz ”Južnog logora” i kao što sam 
već rekao, nabrojao jedinice na toj strani gdje sam ja bio, znači i na desnoj 
strani gde su bili padobranci. Sastav jedinica iz pravca ”Sjevernog logora” ja 
ne znam, ali sam te ljude vidio kad su se konačno jedinice JNA, srpske snage, 
nazovite ih kako god hoćete, spojile kod robne kuće ”Razvitak”. To je bio 
kraj te akcije koju oni nazivaju ”čišćenje Mostara”.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kako možete da govorite o čišćenju 
Mostara kad niko nije čistio Mostar? Mostar je bio pod kontrolom hrvatskih 
i muslimanskih snaga.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Pa, ja ne znam ako snage JNA, srpske 
snage, teritorijalna odbrana i svi ostali idu u Mostar, ja ne znam, oni nisu 
nosili cvijeće. Ja sve što sam vidio, imalo je kod sebe da li teže da li lakše 
naoružanje.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, oni su omogućili komunikaciju, 
posle toga se vojska povukla iz Mostara, je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Vojska se povukla 15. juna iz Mostara. Znači, 
ono što ja mogu da tvrdim za taj period i ono što sam vidio na aerodromu, 
ono što sam vidio u kasarni ”Sjeverni logor” i možda dva, tri dana kasnije, 
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sad koliko ne mogu da se sjetim jer to je sasvim nebitno za mene, koliko ja 
znam iz njihovih priča, Užički korpus, ali sam vidio vojsku u povlačenju iz 
Nevesinja. To je sve što sam ja vidio što se tiče vojske u povlačenju.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ta vojska je otišla iz Mostara, iz svojih 
objekata u kojima je bila, a do tada je držala te svoje objekte, a Mostar su 
držale ove snage koje ste nabrojali.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne, i prije sam podvukao da vojska, znači 
od 6. maja pa negdje do, do, ustvari skroz do 15. juna kad se povukla JNA, 
možda ja ne mogu da se sjetim, možda koji dan prije oni su počeli neku 
operaciju u HOS-u, kako su oni to zvali sa hrvatsko-muslimanske strane. 
Oslobađanje lijeve obale, ovaj, kad je to počelo tačno ja ne znam, ali vojska 
komplet sa stanovništvom i svim srpskim snagama se povukla, mislim da 
je datum kad sam ja izašao iz Mostara negdje, sa, iz doline Neretve, pošto 
nisam bio u Mostaru je li, ovaj, u vrijeme tog povlačenja, ovaj, negdje oko 
17., otprilike tako 17. jun, dva dana poslije.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa dobro, je li vi znate da je JNA 
prema naredbi napustila teritoriju Bosne i Hercegovine, pa prema tome i 
Mostara?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ono što ja mogu da kažem o tome je što 
sam ja lično vidio što je rek’o i čuo, što je reko Perišić.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, osim ovog bisera o napadu na 
Mostar 6. maja koji se nije desio, evo ja gledam na trećoj strani, vi govorite 
da su početkom 1990. godine, predstavnici Srba iz Borova Naselja otišli 
na sastanak sa Radojem Kontićem koji je u to vreme bio predsednik Vlade 
Jugoslavije ili Srbije. To vam, kažete 1990. godina, pa da li vi znate da je 
1990. godine Ante Marković bio predsednik Vlade Jugoslavije?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Što se tiče tog pasusa, molio bih vas da to 
pročitate u cjelosti, jer tu izričito piše da sam ja tu priču čuo ...

SUDIJA MEJ: Samo trenutak, samo trenutak. Stavite pred svedoka kopiju 
izjave. Samo trenutak. Da li ste našli taj pasus, gospodine svedoče C-017, 
onaj koji je optuženi pominjao?

SVEDOK C-017: Da.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, ja upravo to i tvrdim, da vi u ovoj 
vašoj obimnoj izjavi uglavnom govorite o raznim tračevima koje ste čuli, 
uključujući čak i viceve kao što je ovaj kako se ko predstavljao Kontiću. 
Pa evo, pročitajte sami, kažete: “Početkom 1990. godine Milenko je kao 
predstavnik Srba iz Borova Naselja otišao na sastanak sa Radojem Kontićem 
koji je u to vreme bio predsednik Vlade Jugoslavije ili Srbije”. Srbije nije 
mogao, on je inače iz Crne Gore i bio je mnogo kasnije predsednik Vlade 
Jugoslavije, što je tačno. Ali 1990. godine Kontić nije bio predsednik vlade, 
1990. godine je predsednik vlade bio Ante Marković, da li se toga sećate?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja sam već na početku reko da sam ja totalno 
apolitičan, to je pod jedan. Pod dva, ako već čitate tu rečenicu, onda na kraju 
te rečenice piše ”nisam siguran”, znači ti likovi kompletno su beznačajni za 
mene. Ovdje je bila priča o sasvim jednom drugom čovjeku i ja sam samo 
ispričo ono što se tiče njega, znači ono što sam ja čuo. Što se tiče vaših 
tvrdnji za tračeve i to, ja još uvjek ovdje imam ožiljke koje nosim iz zatvora, 
ovdje nemam, jer ovo nisu moji zubi ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja ne ulazim u to gde vas je HVO prebio, 
izbio zube i tako dalje ...
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja ovdje govorim o srpskom zatvoru, znači, 
u Trebinju, znači, pošto za mene, ovaj, nema razlike, jer sa obadvije strane 
su zvijeri u ljudskom obliku, samo su im, znakovi su im različiti, to je jedina 
razlika. Mislim to što se tiče tračeva.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, ovo što sam vam rekao za 
Kontića valjda nije sporno. Nije teško ustanoviti kad je ko bio predsednik 
vlade. Sada da idemo redom, molim vas, pošto vi posvećujete veliki deo 
svoje izjave raznim ljudima. Pa gledajući po izjavi, pretpostavljam da ih niste 
ređali prema, prema značaju nego ste išli po nekoj abecedi ili azbuci, od 
‘’A’’, pa dalje po abecedi. Vi imate nekih 13, 14 stranica nabrojanih ljudi. Pa, 
ja bih redom, mada ne moramo sve da prođemo. Pominjete prvo, prvog 
koga pominjete, na drugoj strani je, pominjali ste ga i sada u ovoj izjavi 
izvesnog Slavka Aleksića.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Za njega ste rekli da je bio četnički 
komandant i da je vršio razna zverstva.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, onda ste rekli da je on držao liniju, 
što će reči držao liniju fronta. Je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Što se tiče toga, linija fronta, Jevrejsko groblje 
se nalazi nepunih 50 metara od Grbavice. Znači, on je bio tu, njegova, ljudi 
njegovi su bili na tim linijama ali, ovaj, svaka smjena ima smjenu i oni su 
spavali na Grbavici.
 
OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro kad smo već kod njega i njegovih 
ljudi, da li je sporno da su to sve bili ljudi iz Sarajeva, kao što vi kažete, 
uglavnom sa Grbavice i drugih delova? Evo, ja čitam ovde vašu izjavu.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Većinom da, recimo ja prvo i prvo njih znam 
iz prolaza. Znači, ja nisam imao nekog velikog kontakta sa njima. Jedini lik 
kojeg ja mogu da se sjetim, a nije iz Sarajeva je izvesni Valera (Valera) iz 
Rusije (Russia). Ostale što sam ja znao, a bilo je tu svega i svačega, ali ostale 
za koje ja znam, većinom jesu iz Sarajeva i okolnih sela.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi kažete, citiram vas: “Njegova jedinica 
je bila puna kriminalaca iz Sarajeva. Nije imala određeno ime, bili su poznati 
kao šešeljevi četnici sa Grbavice.” Otkud Šešelju četnici sa Grbavice?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: A otkud Slavku Aleksiću titula vojvode sa 
kojom se on toliko ponosio?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Te titule su tamo delili, izgleda ko je god 
stigao. A recite, molim vas, pošto vi u vezi sa njim govorite da je on ubio šest 
pripadnika francuske Legije stranaca (Legion Etrangere) u Sarajevu, da li ste 
vi videli da su ti njegovi ljudi ubili šest legionara?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne, ja sam to čuo od Slavka Aleksića ločno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To ste čuli od njega?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Iz njegovih usta, ja.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, vi znate za lovačke i za ratne 
priče?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, da li mislite da je to istina?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Pa, mislim da je istina, pošto, ovaj, kasnije, 
ne mogu da se sjetim, mislim neko iz vojne policije pošto, ovaj, legionari su 
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bili stacionirani na mostu na Vrbanji, imali su punkt, jer je u to vrijeme bilo 
organizovano nešto da ljudi i sa srpske strane mogu da idu na muslimansku 
i sa muslimanske na srpsku.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, ali raščistili smo to, vi, dakle, 
niste videli da su oni ubili te legionare, je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne, ja sam to čuo lično od Slavka Aleksića.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, to vi kažete. Dalje navodite da 
je izvesni Božović Rajo bio bliski saradnik Franka Simatovića. Da li je tačno 
da vi, ustvari, ovog čoveka niste poznavali i da ste ga sreli u nekom kafiću 
u Beogradu?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Tačno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Vi dalje kažete za Božović 
Dragana zvanog Giška, da su ga ubili ljudi Željka Ražnatovića. Da li je tačno 
da vi o tome znate samo na osnovu nekih priča?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Kao što ovde piše, to sam saznao od Ace 
Legije, znači, ne na osnovu nekih priča, nego tačno od njega.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, mislim na osnovu, na osnovu 
njegove priče.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Tačno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Za njega, inače, kažete da je jedan od 
tih pripadnika Crvenih beretki koji su obučavani u Kninu, je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Govorimo o Aci Legiji?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kažete, kako vidim po ovom popisu, 
“imao je 45 godina, ređu kosu, radničkog lica,” kako kažete, “a uvek je 
nosio zelenu beretku, a crvenu je nosio samo kada bi se javljao Frenkiju.” 
Znači, kad uzme telefonom da zove Frenkija, on stavi crvenu beretku na 
glavu, je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Plitko.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Molim?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Plitko. Ovaj, ja sam to naveo, pošto ja se 
sjećam da je Aca Legija uvijek imao zelenu beretku, a što se tiče ovoga o 
Frenkiju, znači ja sam tu izričito pričao o raportu koji je on predao Frenkiju, 
da je on tada bio u crvenoj beretci.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, pa ja sam vam pročitao ovo šta 
vi ovde, šta ste vi ovde napisali.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Samo da ne bude zabune, ja ovde nisam 
piso ništa, ja sam dao izjavu koja je pisana.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A to su drugi napisali?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja nisam pis’o, ja sam dao izjavu i kao što 
je rečeno, ovaj, tokom pruvinga kad sam došao, tada je nađeno mnogo 
detalja za koje sam ja dao saglasnost da se isprave.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Onda idemo dalje, onda, u ovom 
šta vi tvrdite pominjete izvesnog Gaju Crnogorca, kažete da je bio srpski 
ekstremista, da je podigao u vazduh železnički most u Bačevićima kod 
Mostara.

SUDIJA MEJ: Gde se to nalazi u izjavi?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ- PITANJE: To je na strani 3, gospodine Mej. Jeste li 
vi videli da je on to uradio?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja Gaju Crnogorca znam od kad sam se 
rodio.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja vas ne pitam od kada ga znate ili ne, 
nego, kako vi kažete, podigao u vazduh železnički most u Bačevićima kod 
Mostara, jeste li videli vi da je on to uradio?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja jesam vidio srušen most, ali da je on lično 
bio pod njim, znači nisam vidio, ali iz njegovih usta sam čuo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Samo vas to pitam, jeste li vi to videli, 
vi kažete da niste. 
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Taj most je u Vrapčićima pored Mostara. 
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, vi kažete o nekim od ovih ljudi 
koje nabrajate, malopre sam ih pominjao, da su ”bili kod Kontića” koji, 
naravno, nije bio predsednik Vlade 1990. godine, ni 1991. Kažete da su 
učestvovali u proboju hrvatske odbrane u Borovom Selu, tako ste rekli. I 
da je on ”Zoljom” pogodio kamion pun hrvatskih vojnika i u njemu pobio 
sve osim suvozača koji je, kako vi kažete, navodno, ranio njega u nogu, tog 
čoveka, koja mu je kasnije amputirana. To vam je poslednji, pretposlednji 
pasus na trećoj strani.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Prvo, nije tačno da sam ja rekao za Borovo 
Selo, ja sam rekao za Borovo Naselje. Drugo, što se tiče toga, to je priča 
direktno od tog čovjeka, znamo o kojem se čovjeku radi jer sam ja radio u 
obezbjeđenju tog čovjeka.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, a recite mi, molim vas, da li ste 
se ikada raspitivali o događajima u Borovu Selu, šta se dogodilo u Borovu 
Selu?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da sam se raspitivao, nisam, kao što sam 
ja naglasio, ja sam totalno apolitičan što se tih stvari tiče, ali da čuo šta se 
dogodilo u Borovu Selu, jesam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A je li znate šta se dogodilo?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, čuo sam za tu priču da su Hrvati ušli pod 
cirkusom u tim kamionima, da je bila pucnjava, to sam čuo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A je li znate da nije bilo nikakvog 
događaja i da je neko pogodio kamion “Zoljom”, pa ubio sve koji su se našli 
tamo i tako dalje?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ovaj, o tom događaju, znači, mi pričamo 
tu o Kozaračkoj ulici u Borovu Naselju, znači, ne u Borovu Selu. Ja opet 
govorim, Borovo Naselje.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, o tome ste sve od nekoga čuli, 
je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: To je, da, to piše tu, priča od čovjeka koji je 
izgubio nogu, to je njegova priča, a ne moja, a i ja, kolko znam i kolko sam 
vidio, a nisam toliko ćorav, vidim da čovjek stvarno nema nogu.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: On sa ovim ne može imati veze. Da li 
vam je poznato da su tada upravo ti policajci hrvatski koji su upali u Borovo 
Selo spašeni intervencijom jedinice JNA koja im je omogućila da napuste 
Borovo Selo i da se smire ti sukobi koji su tada tu izbili?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Mi ovde pričamo o dva različita događaja. 
Počeli smo sa ovim za čovjeka bez noge i ja sam pričao o Borovu Naselju.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A da li je vama poznato, pošto ste, vidim, 
slušali sve te priče šta se tamo događalo, da su tada organizovane grupe ovih 
hrvatskih ekstremista za sprovođenje terora nad srpskim stanovništvom, tihe 
likvidacije i tako dalje? Jeste li slušali bilo šta o tome?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Jeste, je li?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi pominjete izvesnoga, to vam je 
na strani četiri, četvrti pasus, Čibarić Paška Mate iz Vukovara. Kažete da 
je njegova kuća korišćena kao disko klub i da je u bunar koji se nalazio u 
dvorištu njegove kuće izvesni Seljo ubacio dva Hrvata koja je ubio. Je li to 
nešto što ste ispričali na osnovu glasina i priča koje ste čuli od drugih?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Kad već spominjete taj događaj, molim vas 
da pročitate sledeću rečenicu u istom pasusu. Jer dalje piše da taj i taj čovjek 
mi je ispričao za taj incident, a on lično je radio na renoviranju te kuće gde 
se nalazi bunar. Znači, tu lijepo piše na osnovu čega sam ja to rekao.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, evo ovde kaže, „Čibarić Paško, 
Čibarić je Hrvat iz Borova Naselja, Trpinjski put, mislim broj 31, pobego iz 
Vukovara, njegova kuća je korišćena, kasnije korišćena kao disko klub. Seljo, 
ime i prezime nepoznato, navodno je ubio dva Hrvata i bacio ih u bunar 
svoje kuće. Kasnije su taj bunar prekrili betonskom pločom. Zoran Manov 
mi je ispričao za taj incident, on je lično radio na renoviranju kuće i video 
je gde se nalazi bunar. Zoran Manov sada živi u Kanadi (Canada)“. Eto, to 
je sve što piše.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Pa, ja mislim da je jasno na osnovu čega sam 
ja to reka, jer ovde lijepo piše Zoran Manov.

Fo
nd

 z
a 

hu
m

an
ita

rn
o 

pr
av

o



Sreda, 11. jun 2003. / Svedok C-017

FOND ZA HUMANITARNO PRAVO

289

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Znači, Zoran Manov koji je u Kanadi 
ispričao vam da je renovirao tu kuću. Je li vam ispričao da je on našao ta 
dva leša ili nije?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: On mi je ispričao tačno ovo što piše ovdje.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Nije vam čak ni on pominjao da 
je video, da je video nego da je i on čuo da je taj neki Seljo čije je prezime 
nepoznato bacio dva Hrvata u bunar. Recite mi, molim vas, vi govorite o 
tom Peri Divljaku koji je navodno bio pripadnik Crvenih beretki, kažete to 
na strani 4, u šestom pasusu, da je bio optužen zbog krivičnog dela trgovine 
drogom i da ga je, navodno, Franko Simatović spasio zatvora tako što ga je 
povezao sa Mihaljom Kertesom koji ga je odmah angažovao da distribuira 
oružje na kninsko ratište.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, to je priča Pere Divljaka.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Prilično neverovatna priča, pa ...
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: To je njegova priča.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Priča toga Pere Divljaka?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A njega stalno pominjete, a gde je on 
sad?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: On je sad, prema mojim saznanjima, zadnja 
informacija, u mentalnoj ustanovi.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: U mentalnoj ustanovi?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li je tačno da u vreme kada su se 
navodno desile ove stvari o kojima ste govorili niste ni poznavali tog Peru 
Divljaka?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Koje stvari?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, to kako je on povezan sa Kertesom, 
Simatovićem i tako dalje, u vreme kad su se navodno te stvari desile vi ga 
niste ni poznavali.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, to je tačno.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A kažete da se radi o čoveku koji je u 
mentalnoj ustanovi?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: O čoveku koji je narkoman, je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne. On nije narkoman, ne u to vrijeme od 
kad ga ja znam, ali na osnovu toga što sam ja vidio, znači, svojim očima i na 
osnovu toga što mi je on ispričao, ja nisam iznenađen ni jedne sekunde da 
je on u mentalnoj ustanovi, ne i jedne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, ako je on u mentalnoj ustanovi, 
da li vi pretpostavljate da to što vam je ispričao mora da je tačno?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Vjerovatno zato što sam ga ja vidio na 
dijelu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. A inače, vi ne poznajete, nikada 
niste videli Kertesa, možda u novinama, je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A jeste li ikada videli Franka 
Simatovića?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I tvrdite da ste ga videli sa dugom 
kosom i tako dalje.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: To je pasus iz izjave, tako isto piše da sam ja 
išao u Pulu, a nisam nego u Rijeku. Ja sam rekao da je u to vrijeme kad sam 
ga ja vidjeo, znači vidio sam ga u civilnom odjelu, imo dužu kosu, a to do 
ramena, nikad ja to rek’o nisam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Nisam ni ja rekao do ramena, rekao sam 
dugu kosu ...
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja sam samo reko da je imao dužu kosu, to 
znači da nije bio podšišan ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Shvatam. Rekli ste da je Miroslav Duka 
bio načelnik policije u Srpskoj autonomnoj oblasti Hercegovina i da su on i 
Boro Todorović bili zaduženi za etničko čišćenje u Hercegovini. 
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SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Otkud vi to znate? ... (izbrisano po 
nalogu Pretresnog veća) ... 
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: ... (izbrisano po nalogu Pretresnog veća) ... 
Zato sam ja završio, prošo onako kako sam prošao i na osnovu priča ljudi iz 
Trebinja, Muslimana sa kojima sam pričao u Nikšiću i svi oni pamte Duku i 
Crvene beretke.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li ponovo možemo da naglasimo da 
vi ne znate lično ni za jednu od tih stvari već ste sve to čuli od drugih?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Istina, ja nisam bio u tom momentu kad se 
to događalo u Trebinju, nisam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A šta su oni bili da bi bili zaduženi za 
bilo kakve operacije tamo? Rekli ste da je on bio načelnik policije. A šta je bio 
taj drugi čovek, taj Todorović? 
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: U toj izjavi se lijepo kaže da su vidjeli Boru 
Todorovića samo jednom ... (izbrisano po nalogu Pretresnog veća) ... i vrlo 
lijepo se kaže da sam ga ja vidio samo jednom, tako da taj čovjek sa crvenom 
beretkom kojega sam ja tada vidio, ja nisam, nemam pojma ko je on bio. On 
je završio u Trebinju. Koliko je tamo ostao, šta je tačno radio, ja ne znam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. I sada, da li smo na otvorenoj 
sednici pominjali da ste se plašili Crvenih beretki kad ste otišli? Pričali smo o 
tome na otvorenoj sednici, mislim da, da je bila otvorena.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja se stvarno ne sjećam sa, da li je bila 
otvorena ili zatvorena, mislim da je bila otvorena. Stvarno ne znam, nemam 
pojma.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Objasnite mi, izgleda da dama preko 
puta potvrđuje da je bila na otvorenoj, objasnite mi, molim vas, pošto vi u 
vašoj izjavi posle govorite da ste sreli, evo, pomenuo sam bio Raju Božovića 
ili ne znam koga drugog u kafiću u Beogradu kasnije. Kad je to bilo?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: U, to je bilo, to je period, 1996. godina 
otprilike.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. E, pa sad mi objasnite, ako su 
oni Crvene beretke, a vi se njih strašno plašili da vas ne ubiju ... 
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kako ste onda smeli da se usudite da 
idete pa da se viđate sa njima, razgovarate i tako dalje, kad ste se plašili da 
vas ne ubiju?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Što se tiče samog tog oko Raje Božovića, ja 
sam ovdje lijepo naglasio da mi je čovjek pokazao Raju Božovića. Znači, ja 
njega do tad nisam nikad vidio, niti on mene. A što se tiče mog kretanja ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Znači, ni njega niste videli nego vam je 
neko pokazao i rekao “to je Raja Božović”?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja mislim da to ovde piše, u izjavi.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, dobro, pa samo i to da 
ustanovimo, da, dakle, niste ga, niste ga lično ni sreli nego vam je neko 
pokazao i rekao to je taj čovek ...
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Pa, to piše u izjavi. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I bili ste znači u Beogradu, kontaktirali 
sa tim ljudima sa kojima, od kojih ste se prethodno plašili da mogu da vas 
ubiju?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne, ja nisam kontaktirao sa njima, uopšte 
nisam kontaktirao sa njima, ja sam bio tu, znači sreo sam gore, što se tiče 
Crvenih beretki, jedini čovjek iz Crvenih beretki sa kojim sam ja kontaktirao 
je bio Kapetan Dragan, a ovaj, niti on ima pojma odakle ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kapetan Dragan?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, Dragan Vasiljković.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A negde ste pomenuli u izjavi, verovatno 
ćete se setiti, da sam ja njemu pisao neko pismo ... 
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne njemu ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, zar zaista možete tako nešto da 
tvrdite? 
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SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne, ja ne tvrdim da ste vi pisali njemu, ja sam 
vidio papir sa vašim potpisom.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Sa mojim potpisom?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Sa vašim potpisom. Taj papir je, to je naredba 
koja je, ovaj, upućena generalu Perišiću ... 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da se jedinica, mislim da se zove “Suncokreti”, 
ta, naziv jedinice, u kasarni “4. juli” pod hitno rasformira, jer su pripadnici te 
jedinice ljudi Kapetana Dragana iz kampa u Bruškoj, znači, ljudi iz Republike 
Srpske Krajine.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da vam kažem nešto. Moj stav o 
paravojnim formacijama je poznat svih 10 godina i smatrao sam da ih 
sve treba rasformirati, ali nikakvo pismo i naredba generala Perišića, 
odnosno, generalu Perišiću u vezi sa tim vi niste mogli da vidite, jer ono 
nije postojalo. 
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Lično, svojim očima, od Kapetana Dragana. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Odlično, odlično, pa taj dokument 
mora da postoji u arhivi Generalštaba, ako bi postojao, je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Pitajte Vasiljkovića.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Nemam potrebe da ga pitam, 
jednostavno, to nije tačno. E sada, iako je taj moj stav da se paravojne 
formacije ne smeju tolerisati poznat, to nije, to nije nikakva tajna. A recite 
mi, molim vas, vi pominjete izvesnog Duku Sinišu koji je navodno iskopavao 
leševe ljudi koje su pobili pripadnici Crvenih beretki. Je li tačno da vi nikad 
to niste videli da je on iskopavao neke leševe niti da su to leševi nekih ljudi 
koji su, koje su pobili pripadnici Crvenih beretki? 
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Kad su pobijeni ti ljudi, znači sam akt ubijanja 
tih nedužnih civila, ljudi koji su se rodili sa mnom sam ja vidio. Siniša Duka 
je isto ko i ja Srbin koji je završio u hrvatsko-muslimanskom zatvoru koji se 
zove Ćelovina i ti dobrovoljci, kako se oni ponosno nazivaju, su napravili to 
da su oni koji su imali ikakve šanse da prežive u tom zatvoru bili izubijani 
do smrti zbog toga što su, zbog tih ubijenih ljudi, tih ubijenih civila. Ja sam 
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odrastao u istom kvartu sa Sinišom Dukom, da sam vidio da on iskopava, 
nisam, jer on, jer nisam mogao vidjeti ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Samo sam vas to pitao, dakle, ni to niste 
videli. A drugo, recite mi, molim vas, pošto zaista niko u Mostaru ne zna 
za neki, za neko masovno ubistvo ljudi koje ste vi navodno videli na obali 
Neretve ...
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Tačno, tačno, ovaj, to navodno, to ”navodno” 
nema mjesta ovome, jer tu se radi o više od stotinu ljudi, znači ta, to navodno 
ne postoji, to je provokacija, jer postoji nešto što se ne može izbrisat, to su 
grobovi u Haremu u kojem sam ja bio 1998. godine, u kojem sam ja vidio 
imena i prezimena ljudi koje ja znam odatle. Znači, to ”navodno” apsolutno 
nikakvog mjesta nema.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi ste 1998. godine videli grobove 
nekih ljudi, ali ja vas ne pitam da li ste vi videli neke grobove 1998. godine 
nego tvrdim da niste mogli videti nikakva ubijanja 1992. godine o kojima 
govorite, da ste dvogledom sa krova neke kuće posmatrali i gledali upravo 
tog koga nazivate Divljak, to mu je valjda nadimak, je li tako... 
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kako on kolje neke ljude?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da. Što se tiče samog tog, da se ne bi 
upuštali u raspravu, da dokažete suprotno ima jedna mali problem, pošto 
postoji čovjek, sad je čovjek tad je bio dijete koji je preživio taj masakr i to će 
biti malo teže za dokazat da se nije ništa dogodilo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Samo da vam, ovaj, objasnim, nije moje 
da dokazujem ovde da ono, nego je vaše da dokažete da je to šta tvrdite 
tačno.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, to je tačno, jer masakr je postojao.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kako to niko u Mostaru ne zna?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Nije tačno da ne zna, cijeli Mostar zna za 
to i upravo zbog tih dobrovoljačkih jedinica Srbi mostarski koji apsolutno 
nemaju veze sa ničim, znači ljudi normalni, ljudi koji su cijeli svoj život 
radili, sad i od vremena kad je počelo da se, da se, nazovimo ih povratnici, 
imaju strahovitih problema baš zbog tog događaja jer to je nešto što ljudi 
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sa muslimanske strane ne mogu da zaborave, sa čim se ja, što ja potpuno 
razumem.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Naravno da zločini ne mogu da se 
zaborave, mnogo je i jedan čovek kad se ubije, a ne, vi kažete da ste videli 
10.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kažete u svojoj izjavi ...
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da ste videli 10 ...
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Juče ste rekli da ste videli 500 ...
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja nisam rekao da sam vidio ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja ne tvrdim da je malo 10 ...
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja nisam rekao da sam ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Mnogo je i jedan, ali ...

SUDIJA MEJ: Čekajte trenutak. Sačekajte samo trenutak. Morate da pravite 
pauze. Setite se da postoje prevodioci. Molim vas da obojica to imate na 
umu. Izvolite.

SVEDOK C-017: Ja nikad nisam rekao za 500. To što vi pokušavate da meni 
stavite u usta, to je nešto drugo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ne, to ste juče rekli, da ih je bilo 500. 
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja sam reko tačno, znači, sad kad se igramo 
riječima, pošto sam ja ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Neću da se igram rečima uopšte nego 
sam zapisao ono šta ste vi rekli juče ...
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Nije tačno. Ja sam juče rekao da sam ja 
znao, da sam znao iz tog naselja najmanje 500 ljudi, to je tačno šta sam ja 
rekao juče. Najmanje petsto ljudi da sam znao odatle, a to sam rekao u tom 
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kontekstu zato što ja nisam mogo da vidim lice, znači, nisam mogo da vidim 
lice žrtve, da kažem to je Osman il to je Ibro, al sam u tom kontekstu reko 
da je neko od ljudi koje sam ja znao bio tu jer sam znao ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, da ne gubimo vreme na to, 
znači, 500 niste pomenuli tako, nego ste rekli da ste videli da je ubio 10, je 
li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Baš ste prebrojali i to je taj Divljak 
uradio, je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja brojo ništa nisam, ja sam reko najmanje 
10, a pošto ja nisam gledao samo Peru Divljaka, jer Pero Divljak nije bio sam 
tu ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja sam shvatio da ste vi sve vreme bili 
sa njim.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne. Opet pokušavanje stavljanja u usta. Ne, 
ja nisam bio sa njim, tačno ima opisano u izjavi moj put, gdje sam ja bio i 
zbog čega sam bio tamo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Vrlo dobro. Pominjete izvesnog 
Dušana Durutovića, zvanog Duća, izvesnog Tošu kome ne znate ime, kažete 
da su bili instruktori centra za obuku na Tari. Jeste li vi videli ove ljude na Tari 
i da su radili kao instruktori?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Na Tari ih nisam vidio ali sam vidio uniformu 
milicije i uniformu američke proizvodnje sa, sa sve crvenom beretkom 
Dušana Durutovića vidio jesam, sa je, izvinjavam se još, sa ovim braon 
vukom.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I braon vukovi, to su ovi ko?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: To su, prvi put sam ja tu oznaku vidio u 
kampu na Buni na pripadnicima Crvenih beretki.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Braon vukovi?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kako ste ih onda povezali sa policijom?
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SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja nemam šta da ih povezujem, ja kažem 
i sad sam rekao prije sekundu, milicijsku uniformu Dušana Durutovića i 
njegovu uniformu američke proizvodnje vidio jesam u njegovoj, u njegovoj, 
u prostorijama koje se nalaze iza njegove diskoteke, nije njegova, on je tada 
to iznajmljivo. Mislim da se diskoteka zove ”Leonardo”, ali više ne mogu da 
se sjetim, to je bilo u Somboru.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A vi pominjete i u vašoj izjavi, malopre 
ste je pomenuli, Kapetana Dragana, to vam je na strani 10 poslednji pasus, 
kažete da ste se videli sa njim u nekom kafiću u Beogradu.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da. Da, jesam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kako ste, kako ste se vi uopšte upoznali 
sa njim?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Prvo, ja nisam htio da se upoznam sa njim, 
to je prvo. Drugo, čovjek koji drži kafić, znači, vlasnik kafića i on ga drži 
popola sa čovjekom kojeg zovu Dok, ja ni dan danas ne znam kako je tom 
čovjeku ime. Taj čovjek je bio kao doktor, znači pripadnik jedinice kapetana 
Dragana i to je razlog iz kojeg on zna kapetana Dragana i iz kojeg je kapetan 
Dragan dolazio u njegov kafić.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Čekajte, vi kažete da ste vi razgovarali 
sa kapetanom Draganom?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Je li vi tvrdite da ste razgovarali sa 
kapetanom Draganom?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, tvrdim.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro ...

SUDIJA KVON: Gospodine Milošević, kada citirate iz izjave, možete li da 
nam kažete koji je broj paragrafa koji stoji sa leve strane? Da li vi imate tu 
izjavu, tako označen primerak?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: To šta sam ga pitao piše na strani 10 u poslednjem 
pasusu u izjavi.
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SUDIJA KVON: To je paragraf 69, mi smo ga pronašli, ali bi bilo lakše ukoliko 
bi nam vi to naglasili.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Na strani 6, u prvom i drugom pasusu 
govorite o ljudima koji su komandovali, kako kažete, logorom Crvenih 
beretki u Pajzošu. Jeste li vi ikad bili u Pajzošu?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: U Bapskoj da, direktno u logoru Pajzoš, ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, niste bili tamo.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Pa dobro, da li znate da mi 
kažete bilo koju akciju tih ljudi iz tog logora u kome niste bili?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne vidim kakve to veze ima sa izjavom, jer ja 
sam u izjavi pričao o akciji Crvenih beretki tamo gdje sam ja bio. Ne znam 
kakve veze ima Pajzoš sa ovim.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, ne znam ni ja, pa zato se pitam 
šta će vam u izjavi ono što nema nikakve veze sa vama, niti ste tamo bili. 
Govorite o ljudima, o logoru, odnosno, kampu u kome su, o bazi nekoj tih 
snaga u kojoj niste bili i govorite o njihovim aktivnostima pa se ja, ja vas 
pitam kakve to veze ima sa vašom izjavom?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja sam bio upitan za koje kampove znam, ja 
sam striktno naveo kako znam za te kampove, a što se tiče samih aktivnosti 
ovih ljudi sa Pajzoša, lično Zvjezdana Jovanovića, znači, ja to znam od 
drugog čovjeka iz Iloka, koji je takođe bio instruktor u Crvenim beretkama 
još od početka, koji se zove Ilija Vučković Rambo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, znači razne informacije ste 
skupili i od tog dotičnog Ilije Vučkovića Ramba, je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I o tome govorite u svojoj izjavi?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, ne iz vlastitog iskustva ili nečega 
šta ste vi videli, nego iz toga što vam je neko ispričao?
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SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ovde u mojoj izjavi je, ja sam se barem 
trudio dok sam davo izjavu da podvučem šta je moje iskustvo, a šta sam 
čuo. I ono, znači što su mene, kad su me pitali, ja sam striktno objasnio šta 
se desilo tamo gdje sam ja vidio ili gdje sam prisustvovao, a striktno sam 
objasnio šta sam čuo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa dobro, ali molim vas, vi pominjete 
razne ljude u toku ove vaše izjave, morao bi da citiram mnoga, mnoga 
mesta ali setićete se. Pominjete Krajišnika, pominjete Martića, pominjete 
Simatovića, Šešelja, Maraša, Perišića, Ante Rosa, kapetana Dragana i tako 
dalje, i kažete šta mislite o tim ljudima. Mislim, kakve veze ima šta vi mislite 
o Ante Rosu, Perišiću ili Marašu ili ne znam kome drugom? Šta vi tu, šta vi to 
tvrdite? Objasnite mi, molim vas, pošto ne mogu to nikako da razumem. 
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja ne znam zašto vi sad mene tretirate kao 
nekog ko radi u Sudu. Ja sam bio pitan šta se dogodilo i šta znam. Ja sam to 
veoma jasno i glasno odgovorio. To je veoma jednostavno. Znači, za te ljude 
koje znam i koje sam vidio na djelu sam od, od, sam rekao to, za to što sam 
čuo ja sam striktno podvuko da sam čuo i mislim da stvarno nema potrebe 
da više ulazimo u ovo, a ja ne znam je li vama poznato da ja ne radim ovdje, 
ja ne pravim izjave, ja sam ovdje svjedok.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vrlo dobro, vrlo dobro, dali ste mi 
odličan odgovor. Sad, molim vas, vi kažete, na primer, na šestoj strani, 
u pretposlednjem pasusu ... Gospodine Kvon (Kwon), šesta strana, 
pretposlednji pasus: ”Izvesni Tomo Kovač, ministar unutrašnjih poslova 
Republike Srpske,” poznato mi je to ime i poznato mi je da je bio ministar 
unutrašnjih poslova Republike Srpske, Tomo Kovač. E sad, vi kažete, videli 
ste neko naređenje koje je u aprilu mesecu 1992. on potpisao ...

TUŽILAC UERC-RECLAF: To je paragraf 31, časni Sude.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kojim je tražio da kriminalci budu 
stavljeni pod kontrolu MUP-a Republike Srpske i taj ste dokument videli u 
sarajevskoj Kuli.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Taj dokument o kojem sad pričamo ja 
jesam vidio u stanici milicije Kula u kojoj je komandant stanice bio, vrlo 
interesantno, pomoćnik pekara Goran Šehovac Čena, koji je ...
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, da ne ulazimo u te detalje ko 
je bio pomoćnik komandira milicije u stanici milicije u Kuli u Sarajevu, ali 
molim vas, šta znači to da kriminalce stave pod kontrolu, pod kontrolu, 
pa valjda je zadatak ministra unutrašnjih poslova da kriminalce stavi pod 
kontrolu ...
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: A za ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da hapse kriminalce i da ih … Valjda je 
to zadatak.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, u normalnoj državi, međutim dole, 
ovaj, to je bila jedna jedinica koja je popljačkala sve što je stigla, znači, 
koju predvodi čovjek koji se zove Pinjo, za kojeg sam i ja u Mostaru čuo 
prije rata, jer je toliko veliki kriminalac bio i to je, ovaj, razlog zašto sam ja 
podvuko, ovaj, da je komandir milicije pekar koji je sad u zatvoru. Znači vrlo 
jednostavno se vidi šta je mislio Tomo Kovač time kad je napiso to da se 
stave pod kontrolu jedinica MUP-a.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, koliko ja razumem iz ovoga, on je 
intervenisao upravo zbog kriminalnih dela koje su, koje su oni vršili a to mu 
je posao kao šefa policije da interveniše ako kriminalci vrše kriminal, je li 
tako ili nije?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne. Ovaj, prvo, on ne može da, Tomo 
Kovač lično, pošto ja znam njega lično, znači, nije ovo sad, ovaj, nisam čuo, 
znam ga lično. Prvo, ne može da reaguje protiv kriminalaca pošto je Tomo 
Kovač jedan veliki kriminalac a drugo, ova jedinica, znači ove ljude koje, 
kad je rek’o da se stave pod kontrolu, ti ljudi su bili u jedinici MUP kojom je 
komandov’o taj Goran ... 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pekar?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Taj Goran Šehovac Čena.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Koji je pekar?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne pekar, pomoćnik pekara, znači još niže.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa dobro, to me baš mnogo ne interesuje. 
A recite mi, molim vas, na strani 7, peti pasus, pominjete izvesnog Ranka 
koji se preziva Maglov, Ranko, kažete da je bio komandant logora u Bruškoj 
kod Knina. Jeste vi bili tamo?
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SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Otkud imate ovo saznanje?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne mogu da se sjetim, sa nekim sam prič’o, 
nemam pojma.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ne znate čak ni otkud vam saznanje.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne mogu da se sjetim, to je jedna informacija, 
oni su mene pitali šta znam o Bruškoj, a ja sam odgovorio, to je bila priča 
o kampu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, znači, oni vam postave pitanje 
šta znate o tom i tom čoveku, vi kažete ono šta ste od nekoga čuli o nekome 
i to je sve.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne. Znači, kad se radila izjava, pošto ja vidim 
da se ovdje veoma vješto zaobilazi ono što sam ja vidio, a ide se na ono što 
sam čuo, ovaj, ja sam reko i ovo vam zadnji put govorim, šta sam vidio i 
gdje sam prisustvovao. A kad su me pitali za šta sam čuo, ako sam nešto 
reko da sam čuo, onda sam ja to podvukao da sam čuo. I mislim stvarno da 
nema potrebe da to govorim po 15 put.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To vam je 90 posto izjave, to što ste 
vi čuli. A inače pitao sam vas za to što ste navodno videli kako taj kolje te 
ljude ...

SUDIJA MEJ: Znate šta, ovo je jedno apsolutno nekorisno prepiranje. Čuli 
smo to već više puta i nema potrebe da se to ponovo ponavlja. Da li imate 
neka značajnija pitanja? Ako imate, postavite ih.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Prvo, ja imam u vidu, ovaj svedok je u glavnom 
ispitivanju svedočio oko tri i po sata, prema tome, ja imam dovoljno 
vremena, nadam se ...

SUDIJA MEJ: Ne, bilo je dva sata i 45 minuta. Vi ćete imati isto toliko.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, gospodine Mej. Vaš račun i 
moj se nešto ne slažu, vrlo često, ali da ja idem dalje. Kažete na strani 8 
da je izvesni Milošević, čije ime ne znate već samo nadimak Baća, bio u 
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direktnom kontaktu sa Simatovićem i govorio kako dolazi u Beograd kako 
bi nabavio opremu, municiju i oružje iz Beograda koje je bilo potrebno za 
Bosnu. Molim vas, jeste li vi ikad bili prisutni bilo kakvom kontaktu između 
tog Baće i Simatovića?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Između njih dvojice lično ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Otkud vam ovo saznanje?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Pa ovaj, malo je ovde sad ovaj klizeći start 
promašio. Ja Baću znam otkad sam rođen i ovaj, to mi ... (izbrisano po nalogu 
Pretresnog veća) ... 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: U to neću da ulazim, to me ne zanima. 
Ja vas pitam šta znate o njegovim vezama sa Simatovićem?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Znam ono što mi je on rekao.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A to što vam je on reko. Dobro, da 
idemo dalje, molim vas. Kažete Ribić Nikola zvani Kanada, je li on bio neki 
emigrant koji je došao iz Kanade, je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Nije on emigrant, on je došo u safari na 
ljude.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Došo iz Kanade?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da. Kao dobrovoljac, normalno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, živeo u Kanadi?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, on je došao pravo u Bosnu iz 
Kanade, je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Gde se on borio, u kojoj jedinici?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja sam ga našo u ”Bijelim vukovima”. Gdje 
je bio prije toga, ne znam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: ”Beli vukovi” su bili jedinica Vojske 
Republike Srpske. 
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Za koje kažete da su bili pod direktnom 
komandom Ratka Mladića, a ne Romanijskog korpusa.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, ni to nikakve veze nema ni sa 
Srbijom ni sa bilo kakvim snagama iz Srbije, je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne razumjem u čemu je pitanje, pitate me za 
Ribića, ja sam rekao ko je, pitali ste me ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Hteo sam samo to da ustanovim.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja mislim da to jeste naglašeno u izjavi.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi kažete da je izvesni Vučković Ilija bio 
pripadnik DB-a i da je bio zadužen za Krajinu.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A je li vi nešto znate o tome?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Od njega da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Od njega?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Dobro, na jedanaestoj strani, 
u pretposlednjem pasusu vi dajete podatke u izjavi gde pominjete Crnog, 
Danijela, Bocu, Gorana i još neke i pri tome ne znate kako se zovu, je li tako? 
Ili možda znate, možete da ih identifikujete?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Pa, što se tiče ovoga lično za kog me pitate, 
Boca, Crni, mislim ja te ljude znam. Crnog sam viđ’o, ja nisam nikad pitao 
kako mu je ime, jer me nije interesovalo. Apsolutno nevažan lik u mom 
životu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja uopšte ne želim da pretpostavljam da 
li su vam oni važni u vašem životu, nego vas pitam o vašem svedočenju, pa 
hoću da ustanovim šta znate o tim ljudima.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Za Crnog znam da je bio komandant jedinice 
koja je sebe nazivala Vukovarci, koji su došli sa Novicom Gušićem, za Crnog 
znam da je ovaj, kako se zove, da je jedan od glavnih ljudi u etničkom 
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čišćenju Nevesinja od muslimanskog življa, za Crnog znam da je učestvovao 
u akcijama oslobađanja Podveležja, to je sve. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, dok smo još, dok smo još kod 
Mostara, da li ste vi, pošto kažete nije vas interesovala politika i pošto ste 
po nacionalnosti Jugosloven, ne delite ljude po nacionalnosti, međutim, tu 
je bilo sukoba između pretežno srpskih i pretežno muslimanskih i pretežno 
hrvatskih snaga, to vam je poznato?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, da li vam je poznato koliko je u 
tim događajima od 1991. do 1995. godine na području Mostara Srba 
pobijeno?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Od 1991. do 1995. godine?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, u tom periodu od kad su počeli razni 
sukobi, razna ubistva, od 1991. do 1995. godine, 1995. je završen rat.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja sam reko, što se tiče ubijanja civila ili 
zlostavljanja civila, ja sam o tome dao izjavu, ja mogu da kažem to vrijeme 
dok sam ja bio dole u zatvoru da je bilo dosta civila srpske nacionalnosti u 
zatvoru koji su držale hvatsko-muslimanske snage. Što se tiče okolo ubijanja 
po selima, po, po planinama, ja stvarno o tom ne znam ništa, jer ja sam reko, 
naglasio sam da me apsolutno nije interesovalo, jer ovaj da me interesovalo, 
ja bi izašo iz Mostara, jer ja nisam uopšte vjerovo da može da se desi nešto 
tako. Što se tiče Mostara, ja mogu da tvrdim da do 1991. godine, znači 
tad kad sam se vratio ja, nije bilo nikakvih problema i da je taj grad totalno 
izmiksan, pošto smo se mi svi do jednog, to mogu da kažem u ime svih, 
smatrali Mostarcima.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, pošto ja ovde imam jedan izveštaj 
udruženja Srba iz Bosne i Hercegovine, centar, njihov Centar za istraživanje 
zločina nad srpskim narodom koji se odnosi samo na Mostar. Ja ne znam, 
gospodo, da li će vas, ako vas interesuje istina uopšte, ovaj izveštaj zanimati, 
ali pola ovog izveštaja su popis onih koji su izvršili zločine. Ja ne mogu da 
ga čitam, ali, evo, vama ću da pročitam, evo prvog po redu, neću da idem 
dalje, pošto su isto pod ”A” išli, pa kaže ...
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TUŽILAC UERC-RECLAF: Molimo privatnu sednicu, časni Sude. Predlažem 
da pređemo na privatnu sednicu zato što smo primetili da kada gospodin 
Milošević postavlja neko neutralno pitanje odgovor je veoma konkretan i 
detaljan i može da identifikuje svedoka.

SUDIJA MEJ: Da vidimo kako će ovo da teče. Postavite pitanje.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ništa od ovoga nikako ne može da 
identifikuje svedoka. Ja čitam, znači, iz knjige izveštaja, prvoga koji je u 
izveštaju, mogu i drugog i trećeg, ako hoćete, nije važno: “Abaz Dervo 
iz Mostara, mesto rođenja Šarica. Datum i mesto zločina: 7. april 1992. 
godine u Mostaru. Učesnik u likvidaciji 19 Srba koje su vezane iz Mostara 
prema Hercegovom vrelu ubili, a zatim bacili u jame”. A onda ima za njim, 
takođe učesnik, njih nekoliko je to uradilo, nije jedan čovek, Abaz i tako 
dalje, da li ...

SUDIJA MEJ: Samo jedan po jedan, molim vas.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Imate li ikakva saznanja o tim zločinima? 
Evo, ja mogu da vam poklonim ovu knjigu, pošto ste vi iz tog kraja, a ovde 
vam je pola knjige izveštaj o zločincima, a pošto se bavite dobrovoljcima, 
ima čak i poglavlje: ”Dobrovoljci koji su poginuli”

SUDIJA MEJ: Pustite, pustite svedoka da odgovori na ove vaše navode. 
Gospodine, sad vam je ovde izneto nešto vezano za zločine. Tvrdi se da je 
7. aprila 1992. godine je počinjen taj zločin, da je likvidirano 19 Srba koji 
su bačeni u jamu. Da li znate išta o takvom događaju? Da li imate ikakve 
podatke o tome da li je do toga došlo ili ne?

SVEDOK C-017: Ja sam već naglasio, znači, ako je to u aprilu, početkom 
aprila, da sam bio u zatvoru, znači, ja nema teorije da, ovaj, da sam mogao 
nešto da, da saznam dok sam bio unutra, a što se tiče same knjige, ja sam 
to davno pročitao i ja znam o čemu se tu radi. Sam zločin kojeg pominjete, 
7. aprila, čini mi se 7. aprila, nemam pojma ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja sam izneo razlog zbog kojeg ja ne mogu 
to da znam i, ovaj, a da sam čuo i to što ja znam, jer znam mnogo Srba, ja 
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pošto imam prijatelja Hrvata, Muslimana, imam i Srba, normalno, jer kao 
što sam reko ... (izbrisano po nalogu Pretresnog veća) ... svi smo se smatrali 
Mostarcima, ja se time smatram i dan danas, ovaj, mnogo Srba nije izašlo iz 
Mostara, što je tačno, a da ja lično znam nešto za taj 7. april, ja sam iznjio 
razlog zbog kojeg ne mogu da znam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, svedoče, nadam se da ste me 
razumeli da sam vam prvog po spisku zločinca naveo samo kao primer da 
mi kažete da li nešto o tome znate. Znači pola knjige ima imena tih koji su 
počinili zločine. Pošto kažete da ste videli knjigu, odnosno, to je izveštaj, 
to nije knjiga nego izveštaj samo sa imenima, evo ovo, osim ovih uvodnih 
podataka u kojima se tačno vide datumi kad se sve tačno događalo, sledeće 
poglavlje koje počinje sa spiskom nosi naziv “Žrtve”, “Žrtve”, ukupno 502 
ubijena Srbina u Mostaru u to vreme. Da li ste možda videli grob nekog od 
njih i ustanovili kako je neko od njih stradao? Da li išta o tome znate? 
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja jedino što mogu da lažem, ja sam već 
rekao što se tiče toga da ja znam da je dosta Srba ubijeno dole, ubijeno je 
dosta ljudi takođe koji su moja familija ... (izbrisano po nalogu Pretresnog 
veća) ... a ovaj, što se tiče grobova, nekih masovnih grobnica, ja stvarno ne 
znam o tome ništa.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja vas ne pitam za masovne grobnice. 
Pitam vas da li znate išta o ove 502 žrtve u Mostaru, srpske?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Vjerovatno da znam, jer mora biti ljudi koje 
ja lično znam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Gospodo, ako vas interesuje istina o tome, a koja 
je potpuno suprotna utisku koji imate iz ovog svedočenja, ja ću vam dati 
ovu knjigu ...

SUDIJA MEJ: Molim vas, nemojte držati govore. U ovom trenutku vi to 
još niste izneli. Svedok takođe nije, prema tome, kad dođe vreme za to, vi 
možete da izvedete dokaze koji idu tome u prilog.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Vi pominjete na trinaestoj strani 
izvesnog majora Fiću ili pak izvesnog Marka Sasovca, za koje tvrdite da su, 
da su obučavali Crvene beretke. Da li je tačno da vi ove ljude niste nikad 
videli uživo?
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SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Majora Fiću jesam vidio na kaseti, kao što 
piše tu ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Čekajte, na kaseti ste ga videli?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja kažem je li tačno da niste ni jednog 
od njih videli uživo?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A jeste sigurni da oni nisu rodom iz 
Krajine?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Nisu iz Krajine?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To ste sigurni.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Ja moram da pitam, gospodine Mej, svedoka, 
moram da postavim neka pitanja koje gospođa Uerc-Reclaf postavila na 
početku u privatnoj sednici koja se tiču njega, pa ne želim da ugrozim 
njegov identitet, ali zamoliću vas da vrlo kratko odgovarate da ne bi trajala 
ta privatna sednica dugo.

(privatna sednica)

(pauza)

sekretar: Sada smo na javnoj sednici.

SUDIJA MEJ: Izvolite, gospodine Najs (Nice).

TUŽILAC NAJS: Pre nego što optuženi nastavi sa unakrsnim ispitivanjem, 
želim samo da objasnim kakva je naša situacija kada je reč o rasporedu. 
Ako ovaj svedok završi danas, nadamo se da ćemo sutra obaviti ispitivanje 
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svedoka Selaka u jednom danu. Mi ćemo obaviti kratko glavno ispitivanje i 
nadam se da ćemo uspeti da završimo sa tim svedokom sutra. Onda imamo 
još dva svedoka koja su predviđena za ovu sedmicu u petak, nadamo se da 
će to biti moguće. Zatim imamo sudskog eksperta, gospodina Babovića, 
sa kojim bismo mogli relativno brzo da završimo. Pošto je priložen njegov 
izveštaj, postavićemo mu samo nekoliko dodatnih pitanja pa bi bilo moguće 
da se njegovo ispitivanje završi u toku prve dve sednice u petak. Mi smo 
takođe podneli zahtev za uvođenje svedoka B-1047 po Pravilu 92bis. Taj 
će se zahtev formalno naći uskoro pred vama i mi se nadamo da bismo 
sa njim mogli da završimo u trećoj sednici. Mi shvatamo da smo malo 
ubrzali sa svedocima, ali želimo da što pre završimo sa svedocima koji su 
predviđeni za ovu nedelju. To je ono što je naš plan za ovu nedelju, ukoliko 
je to moguće.

SUDIJA ROBINSON: Gospodine Milošević, vi ćete imati na raspolaganju 
vreme do 14.00, a to je 15 ili 20 minuta više od Tužilaštva. Ima jedno 
pitanje koje želim da pokrenem sa vama. Vi vrlo često gospođu Uerc-Reclaf 
pominjete kao damu preko puta. To nije pristojno, to vam ne priliči. Ona 
se vama obraća ili o vama govori kao gospodinu Miloševiću ili optuženom i 
vi biste trebali da pokažete isto poštovanje. To je takođe izraz nepoštovanja 
prema Pretresnom veću jer je ona zaposlena ovde. A sada izvolite i nastavite 
sa svojim unakrsnim ispitivanjem

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Gospodine Robinson (Robinson), ja vrlo često 
upotrebljavam ime gospođe Uerc-Reclaf, međutim, desi se da zaboravim 
njeno ime, pa onda kažem to. Tačno je da je ispod dostojanstva nekog 
vređati. Prema tome, nikakva namera nije da se vređa nečija ličnost ovde, 
bez obzira šta ja mislio o ulozi koju bilo ko ovde ima, uključujući sve prisutne. 
A drugo...

SUDIJA ROBINSON: Hvala za vaše objašnjenje, a sada izvolite nastavite sa 
unakrsnim ispitivanjem

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Gospodine Mej, objasnite ovo što je maločas 
gospodin Najs rekao. Naime, meni je vaš sekretar Pretresnog veća rekao 
da ove nedelje neće biti nikakvog, nikakve promene u redosledu svedoka. 
Ovaj svedok završava danas. Sutra treba da bude ovaj Selak, u četvrtak, a on 
je nabojao za petak nekoliko svedoka. Ja imam po redosledu dalje još dva 
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svedoka, nema nikakvog sudskog veštaka i tako dalje. Ne znam kad, kada vi 
to mislite sve to da stavite u ovaj okvir i šta su tu vremenska ograničenja?

SUDIJA MEJ: Nemojte da sad trošimo vreme na to. Raspored je onaj koji vi 
već imate, a sudski veštak koji se pominje je doktor Babović koji će govoriti 
o pitanjima u vezi sa policijom.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, ja imam još samo par pitanja 
koja se tiču lično ovog svedoka, pa vam samo na to skrećem pažnju. 

(privatna sednica)

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li se sećate, pošto ste živeli tamo, 
da su se krajem osamdesetih, 1989. godine, čak i 1988. godine, pre rata 
u zapadnoj Hercegovini, prilikom odlaska u vojsku, pevale ustaške pesme i 
klicalo Anti Paveliću?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja stvarno ne vidim kakve veze ovo ima 
sa mojom izjavom, ali što se tiče, da pojasnim jednom, da pokušam da 
objasnim što se tiče toga. Ja kad kažem da sam odozdo, znači da ljude sa 
okolnih brda, mi ih zovemo brđani, znači, zapadne Hercegovine isto k’o iz 
istočne Hercegovine, to što vi tvrdite je tačno, jer isto tako četničke pjesme 
su pjevane u Nevesinju, ne 1988. godine nego 1980. godine.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, ja sam hteo samo da mi kažete 
ovo što tvrdim da je tačno. E, sad mi recite, molim vas, da li je tačno da je 
prilikom pojave HDZ-a, to znate da je Hrvatska demokratska zajednica u 
Hercegovini kružilo objašnjenje da je reč o svenacionalnoj organizaciji koja 
se zove Hercegovačka demokratska zajednica?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja stvarno nemam nikakva saznanja o tome, 
ja sam već objasnio da sam ja jedan totalno apolitičan tip.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A da li vam je poznato da su mnogi ljudi 
koji nisu bili pripadnici hrvatske nacionalne zajednice u aprilu 1992. godine 
imali neprilike sa pripadnicima hrvatskih oružanih snaga, takozvanog HOS-a?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja sam to objasnio na osnovu mog ličnog 
primjera.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Imate, znači, saznanja i o tom svom 
ličnom primeru, ali pretpostavljam i o drugim primerima?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A da li su vam poznati primeri da 
su pripadnici HOS-a dolazili u stanove ljudi koji nisu pripadnici hrvatske 
nacionalne zajednice i obaveštavali ih da svi Srbi moraju da napuste 
Mostar?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Recite mi, da li ste čuli da je u Mostaru, 
mislim imate li saznanja o tome tokom aprila i maja 1992. godine, otvoreno 
više privatnih i improvizovanih logora kao što su stacionar JNA, mislim 
otvorio ih je HOS, onda podrumi Ekonomskog, Mašinskog i Pravnog 
fakulteta, Osnovna škola ”Aleksa Šantić” i dva legalna državna zatvora HVO-
a u apsani u Ćelovini i zatvor HOS-a u vojnoj ambulanti?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: To što tvrdite što se tiče Ćelovina, pardon, 
stacionar vojna ambulanta, to je jedno te isto. Taj zatvor je privatni zatvor 
Mensura Čumića, da li on ima neke veze sa HOS-om, ja to ne znam, jer 
ja tog čovjeka nisam vidio tokom boravka u Mostaru i reko sam iz kojih 
razloga. Da sam čuo, jesam, jer su, takođe, što se tiče zatvora, zatvora je bilo 
na obadvije strane, kao što je korišćen zatvor u Bileći.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, ja vas sad pitam za ovo, ja vas 
sad pitam znači jesu li tačni podaci o privatnim i, kako bih rekao, nekakvim 
oficijelnim zatvorima u Mostaru?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja sam rekao u kojem sam zatvoru bio, a da 
sam čuo za te zatvore, jesam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li vam je poznat, uopšte, broj logora 
i zatvora u kojima su boravili Srbi tada, u Hrvatskoj i Bosni i Hercegovini?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ništa o tome ne znate, dobro. Vi ste 
govorili o jednom logoru, odnosno, bazi tih jedinica na Buni. Je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, da.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ovde ste, ovde vam je prikazana i 
oznaka Srpskog četničkog pokreta?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja sam razumeo da ste vi objasnili da ste 
tu oznaku, ne mislim kad kažem vi, vi lično nego bilo ko od građana ko je 
mogo da bude zainteresovan, da se mogle kupiti i na ulici i da je to, ovako, 
kružilo kao neka, neka vrsta nalepnice ili toga što su oni proizvodili?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li znate, da pošto pominjete „Bele 
orlove”, oni nemaju nikakve veze sa Šešeljem, ni sa Srpskom radikalnom 
strankom?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A da li su to tamo, u tom logoru bili 
razni dobrovoljci iz raznih krajeva bivše SFRJ?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja kao što sam objasnio i dao u izjavi prvi put 
kad sam, kako sam došao i šta sam zatekao u tom kampu, ja sam rekao i sad 
opet govorim da je to bila jedna skupina kriminalaca, skupljena sa koca i sa 
konopca u raznoraznim uniformama.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Vi govorite o izvesnom Bori 
Todoroviću, na strani 18, u petom pasusu i kažete da je on bio komandant 
Operativne grupe 1 Crvenih beretki?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, mi smo konstatovali ranije odakle 
su i ustanovili da ih je bilo ukupno desetak. O kakvoj operativnoj grupi i 
Operativnoj grupi 1 govorite? Je li to ta grupa o kojoj ste vi govorili ili je 
nešto drugo o čemu vi govorite?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: U mojoj izjavi, ja sam striktno naglasio 
da sam ja Boru Todorovića vidio tada, znači jednom, tad kad sam doš’o. 
Boro Todorović je sa sobom imao drugu grupu koja je, o toj grupi ja ne 
pričam. Znači, ova grupa o kojoj ja pričam u izjavi je grupa koja je ostala 
na Boračkom jezeru. Grupa Bore Todorovića, ko su ti ljudi, kako se oni zovu 
ja pojma nemam jer su oni isti dan odatle otišli sa policijom koja je mene 
dopratila za Trebinje.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, pošto vi kažete na strani 19. u 
poslednjem pasusu da ste bili pripadnik Crvenih beretki bosanskog ogranka, 
je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja nikad nisam reko da sam ja bio pripadnik 
Crvenih beretki. Ja sam nasilno uzet da budem vodič, to je tako počelo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Samo da nešto proverim, pošto nisam 
siguran da li je to, meni je, meni je ovog momenta, meni je poneta ovde u 
bosanskom ogranku, pa da li vi znate da Crvene beretke Srbije nisu tada ni 
postojale?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: To nije tačno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Jeste li videli nekog od Crvenih beretki 
Srbije?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Koga ste videli?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Sve komplet ove koje sam nabrojao.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, zar niste rekli da su to ljudi koje je 
obučavao kapetan Dragan na kninskoj tvrđavi i da su došli iz Krajine?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li je Krajina isto što i Srbija?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Nije, al’ ni Dragan Simendić nije Dragan 
Simendić nego Franko Simatović koji je takođe bio u Kninu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Franko Simatović je vodio Obaveštajnu 
upravu Državne bezbednosti, on nije se bavio ovim šta vi tvrdite.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, da, da, ovaj, samo ne znam, ovaj, ako 
se bavio već tim poslom, novinar ”Ekspres politike” u Kninu, ne ide zajedno 
nikako.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Sa obaveštajnim poslovima ide svaka 
profesija, ako znate. Dobro, govorite o ”Belim orlovima” i drugim paravojnim 
formacijama, je li tačno da je general Momčilo Perišić bio veoma ljut zbog 
prisustva tih paravojnih formacija?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li vam je poznato da je vojska 
imala stav da se dobrovoljci mogu da prijavljuju isklučivo u JNA i redove 
Teritorijalne odbrane koja je bila pod njenom komandom i da ne toleriše 
paravojne formacije?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne, ja nisam o tome znao ništa, objasnio 
sam zbog čega.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, vi u vašoj izjavi na strani 18 
pominjete takozvani kazneni vod koji je pripadao Crvenim beretkama i 
kojim je komandovao izvesni Živojin Ivanović. Da li ste vi bili član tog voda 
kad imate te informacije?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne, ja nisam bio član tog voda ali, recimo, 
Pero Divljak čiji je kum Žika Crnogorac, zatim Profa, Dule bokser, Samir 
Ćatić, oni jesu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, pošto vi sve informacije 
uglavnom koliko sam video iz vaše izjave zasnivate na tome što ste čuli od 
tog Divljaka, je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: To nije tačno, mislim sve informacije jer 
mi ovde uporno pričamo, vi mene pitate o tome šta sam čuo i ja vam 
odgovaram.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, a da li znate da taj, ta osoba 
Živojin Ivanović ili Žika Crnogorac nije uopšte bio u Hercegovini?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: To nije tačno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Jeste li ga vi lično videli?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ- PITANJE: Gde ste ga videli?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: U Podveležju.
 
OPTUŽENI MILOŠEVIĆ- PITANJE: Kad ste ga videli u Podveležju? 
SVEDOK C-017 – ODGOVOR – ODGOVOR : Ja sam već na početku rekao, 
to je znači, negde jul, otprilike tad kad sam, isti dan kad sam ja pobjegao.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kako izgleda taj čovek?
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SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Kako izgleda? Pa, po onome što ja mogu da 
kažem za Žiku je da je visok dobro, da ima veoma kukast nos i, ovaj, ja sam 
imao nekoliko bliskih susreta sa Žikom Crnogorcem.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Znači, vrlo visok čovek. Dobro. Vi 
govorite o pljačkanju pojedinih naselja Mostara od strane rezervista, pa 
onda nabrajate ”Bele orlove”, pa čak pominjete i policajce, pretpostavljam 
pošto ste iz tog kraja da ste lično i poznavali te policajce?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Što se tiče samih policajaca, kad pričamo o 
onima koji su bili pod Dukinom komandom, neke od njih jesam znao iz tog 
kraja, ali to je bilo policajaca i iz Bileća i iz Nevesinja, iz Trebinja ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, ali to je sve isti kraj, Mostar, 
Trebinje, Nevesinje, Bileće, mislim, to je pedesetak kilometara okolo.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, ali ja u životu nikad prije toga niti sam bio 
u Nevesinju, ni u Gacku, ni u Trebinju, ja taj dio Hercegovine, jednostavno, 
ovaj, nije imao nikakvog značaja za mene.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, jeste li vi imali bilo kakvu 
mogućnost da vidite lično neku od tih pljački koje su oni vršili?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, baš policajci?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Što se tiče samih policajaca, ja što se tiče 
toga nemam šta, ovaj, da kažem osim da ih pitamo koja su vozila vozili 
1992. godine u njihovom voznom parku sa civilnim mostarskim tablicama.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, ja vas pitam samo zbog druge 
stvari, naime, da li to, pošto ste vi te ljude poznavali i videli, znači ustanovili 
da su policajci tu iz tog kraja i da pljačkaju, praktično vi onda niste imali 
prilike nikom da ih prijavite jer bi morali da ih prijavite njima?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Pa, ja nemam kome šta da prijavim jer, ovaj, 
jer to, ovaj, svi koji su tu, znači kompletno svi, sve te jedinice koje sam ja 
nabrojao su u pljački. Znači kompletan ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, kad kažete svi ...
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da ...
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Znači, samo sebe izuzimate. Je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne samo sebe. Bilo je tu još momaka koji 
nisu, kako se zove, nisu uzeli ništa, ovaj ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, znači nisu svi pljačkali?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Nisu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi niste i neki drugi nisu. Dobro, da i to 
raščistimo. Vi pominjete da je neko ko vam je bio blizak zajedno sa još nekim 
ljudima, na predlog vojnika Albanca koji je služio vojsku, ubio nekog Hrvata 
na ulici Mostara ...
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Jeste li vi videli to ubistvo?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Jeste li onda bar bili u prilici da nekome 
od predstavnika vojske to prijavite?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Pa, ne razumem ja kao jedinka koja 
apsolutno ne znači tu ništa i ima glavu u torbi da prijavi nekome, a kapetani, 
bezbjednjaci koji su tu bili, znači taj sastav regularne JNA, kapetan Rade 
Mihailović zvanično, ako on nema šta da prijavi ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A hoćete da kažete da je taj kapetan 
Rade Mihailović to isto video?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, on je bio prisutan tu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I vi ste to videli?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, recite mi, molim vas, vi govorite 
na  strani 22, da je bilo mnogo borbi oko Lučkog mosta.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

Fo
nd

 z
a 

hu
m

an
ita

rn
o 

pr
av

o



SUĐENJE SLOBODANU MILOŠEVIĆU / TRANSKRIPTI

FOND ZA HUMANITARNO PRAVO

316

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li je tačno da je sa druge strane 
postavljena neka vrsta muslimanskog utvrđenja sa vrećama sa peskom, 
mitraljezima i tako dalje?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi ste bili blokirani dva sata tamo?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A šta je posle bilo, jeste li se povukli?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Što se tiče toga, to je drugi dan napada, 
ovaj, jer prvu noć mi smo došli do mjesta koje se zove Mali Mejdan. Na 
drugoj strani padobranci, 63. padobranska je zapela kod Lučkog mosta, istu 
noć je bombardovan Lučki most artiljerijom sa brda Hum i uspjeli su ne da 
ga sruše, ali je bio polusrušen, nije pao. To je tačno da smo bili blokirani dva 
sata, nakon toga, ovaj, nakon žestoke, žestoke pucnjave tenk je izašao na 
Lučki most sa strane na kojoj sam ja bio.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A recite mi, molim vas, pošto vi govorite 
o nekom sastanku između kapetana Zorana Pejanovića, Mirka Simića, 
predsednika Srpske demokratske stranke Hercegovine.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Jeste li vi bili prisutni na tom sastanku?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da. Ja sam bio prisutan kad je Pejanović 
držao govor.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A niste bili prisutni na sastanku?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kako svedočite onda o sastanku, šta je 
...
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja nisam svjedočio o sastanku, ja sam 
svjedočio o Pejanovićevom govoru koji je uputio Muslimanima i Hrvatima.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A znači o Pejanovićevom govoru 
svedočite?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li je tačno da ste u borbama oko 
Bijelog Polja upali u zasedu Hrvata kad ste ušli u dvorište Vojno-tehničkog 
instituta?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Opkolili vas i otvorili vatru?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Jeste li vi aktivno učestvovali u tim 
borbama oko Bijelog Polja?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Prvi put da sam ja koristio pušku.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, vi kažete da su ”Beli orlovi” i 
lokalni četnici silovali i ubili opatice, civile u katoličkom manastiru u Bijelom 
Polju?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja mislim da u mojoj izjavi jasno piše da sam 
ja to čuo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, znači niste o tome, niste to 
videli. Ta saznanja su na osnovu, na osnovu rekla kazala.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ta saznanja su na osnovu četnika.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A da li vam je poznato da su upravo 
sredinom aprila 1992. na području opštine Mostar srušeni ili oštećeni 
mostovi u mestima Grabovica na Neretvi, na putu Mostar - Sarajevo i u 
Radimlji na putu Čapljina - Stolac?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne. Ja sam i objasnio zbog čega mi to ne 
može biti poznato.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li znate za bombardovanje sela i 
manastira Žitomislići?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ako pričamo o periodu iz povlačenja JNA 15. 
juna, da, znam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ko je srušio, ko je bombardovao selo i 
manastir Žitomislići?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne znam, ja to nisam vidio, ja sam bio na 
drugoj strani.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li vam je poznato krajem aprila 
1992. godine da su u Mostar pristigle jedinice HOS-a iz Zadra, Šibenika i 
Imotskog?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da su pristigle u to vrijeme, to ne znam, 
ono što ja, što se tiče lično hrvatskih jedinica, ja mogu da tvrdim samo za 
114. splitsku brigadu Lora, da je bila u to vrijeme kad smo se mi povlačili iz 
doline Neretve.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Za ove druge ne znate.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. A da li vam je poznat događaj kad 
su pripadnici HOS-a 29. i 30. aprila dejstvovali artiljerijom, minobacačkom, 
streljačkom vatrom po vojnim objektima, aerodromu, kasarni ”Severni 
logor” i ”Konak”, Domu JNA, kad je poginuo ovaj major Branislav Jovanović, 
ranjeni teško neki vojnici i tako dalje, sećate li se tog događaja?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne, stvarno ne, ja sam ako, to je, koji ste 
datum rekli?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: 29. i 30. aprila.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja mislim da sam ja u to vrijeme, ako sam bio 
ili u zatvoru dole ili u zatvoru na srpskoj strani, uglavnom ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ne znate ništa o kraju aprila.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne, stvarno ne znam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ne znate da su prilaze Domu JNA 
kontrolisali pripadnici HOS-a i blokirali ceo Mostar.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Što se tiče samog Doma JNA, znači, ja jesam 
čuo priču za ovaj, da su bili zarobljeni ali su ti isti vojnici pušteni nakon što 
je Perišić zaprijetio da će biti bombardovana zapadna Hercegovina, ovaj, to 
je jedina priča koju ja znam što se tiče samog Doma JNA.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, da li ste čuli za masovne 
provale u srpske stanove, vojne, civilne i nelegalno useljavanje raznih ljudi 
koji su dolazili pretežno iz zapadne Hercegovine?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li ste čuli za hapšenja lica srpske 
nacionalnosti tokom aprila i za njihovo odvođenje u Grude i druga sela 
zapadne Hercegovine gde su bili izloženi maltretiranju...
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja sam već rekao, što se tiče tog perioda, 
da sam ja sam lično bio uhapšen, zatvora jeste bilo. Što se tiče samog 
odvođenja u zapadnu Hercegovinu, ja mogu da kažem da ljudi koji su mene 
spasili su me upravo spasili jer su čuli da će biti transportovanje iz Ćelovine 
za Dretelj. Znači, ja jesam čuo za transportovanja, ali da ja nešto lično znam 
da su oni nekog lično prebacili, ne znam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ali ste čuli da su mnogi Srbi nakon ove 
torture u mostarskim zatvorima prebacivani u druge logore kao što je taj 
Dretelj koji govorite?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li znate nešto, to, to, to je bivši 
magacin u Čapljini, je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja koliko znam, ovaj, pošto ja sam već naglasio 
da istočna i zapadna Hercegovina prije rata nije bilo dio mog obitavališta 
nikako, Dretelj je mjesto u zapadnoj Hercegovini, ovaj i jedino što ja znam o 
tome jeste da je to korišteno kao koncentracioni logor za Srbe.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li išta znate o uslovima i tretmanu 
ljudi koji su bili zatvoreni u Dretelju?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ono što sam čuo od onih koji su izašli.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Recite samo kratko šta ste čuli od onih 
koji su izašli.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Pa, to su veoma grozne stvari što se tiče tih 
uslova i maltretiranja.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A koliko je njih izašlo, otprilike, od onih 
koji su, koji su bili tamo zatvoreni, a koliko ih je zauvek ostalo tamo?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja stvarno ne znam, ali veća, većina je ostala 
tamo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Što će reći ubijeni?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, ovo vam mora biti poznato 
pošto se desilo 9. maja, kad je stradalo to isto potpuno čisto selo Prebilovci, 
a da su napadnuta i druga sela, Vrapčići, Lokve, Hodbine, Blagaj, Potoci, 
Prigrađani.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: 9. maja?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Nije tačno. Ne može biti tačan datum jer, 
ovaj, sva srpska sela koja se nalaze okolo Mostara su napadnuta onog 
momenta kad se JNA povlačila, prije toga ništa.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, znači kad se povlačila JNA sva 
su srpska sela napadnuta.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Šta je bilo sa tim selima?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Uključujući i Mostar, lijevu obalu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Je li tačan podatak koji ja imam, 
da su tada sva ta sela opljačkana i razorena, a mnogi meštani poubijani?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da su sela razorena i popljačkana jeste tačno, 
da su ubijani ljudi i to je tačno, koliko, ja ne znam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A da li ste čuli za napad HVO-a na srpska 
sela Goranci i Bogodol, kad su svi muškarci ili ubijeni ili odvedeni u zatvor 
u Šantićevoj ulici?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Bogodol je selo koje se inače nalazi na putu 
za zapadnu Hercegovinu, tako da je to bilo uvijek pod, možemo nazvati, 
njihovom teritorijom, a jesam čuo o tome da su svi stanovnici tog sela 
privedeni u zatvor u Mostaru, samo što ja imam informaciji da su oni završili 
na Mašinskom fakultetu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Gde je takođe bio zatvor?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, jeste li čuli za masakr srpskih 
civila, uglavnom žena, dece i staraca krajem maja, u naselju Kruševica, na 
području Raške Gore koji su izvršili pripadnici HOS-a?
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SVEDOK C-017 – ODGOVOR – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A da li vam je poznato kada su ove 
oružane snage HOS-a uglavnom ovim višecevnim bacačima raketa zapalile 
srpsku pravoslavnu Sabornu crkvu i razorile Sabornu crkvu u Bilušinama, kao 
i staru srpsku školu i staru srpsku crkvu podignutu 1833. godine?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Pošto je to dio koji ja dobro poznajem, 
ovaj, staru srpsku crkvu su digli u zrak dinamitom, znači, nje bilo nikakvih 
višecjevnih bacača raketa, a stara srpska crkva je dignuta u vazduh takođe 
kada se JNA povukla iz Mostara.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Je li to HA, ovaj, HOS uradio ili musli
manske snage?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja stvarno to ne znam. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, je li vam poznato da su novembra 
1993. godine hrvatske snage tenkovskim granatama razorile stari kameni 
most, koji bio simbol grada Mostara?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, to mi je poznato.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li vam je poznato da su za taj događjaj 
u velikom delu štampe bili optuživani, optuživana Vojska Republike Srpske?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, čitao sam nešto.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Znate dobro ko je to uradio?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Pa, dobro to zna cijeli svet ko je Praljak i šta 
je Praljak, mislim, nema potrebe diskutovati o tome.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Je li to HOS uradio?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Koja sad formacija, ja ne znam, zasigurno je 
Praljak naredio, sad je li su oni HOS ili HVO, čak štaviše mislim da nije HOS, 
jer nakon ubistva Blaža Kraljevića u zapadnoj Hecegovini lijevom, desnom 
obalom na kojoj se nalaze Hrvati je vladao HVO.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro znači, Hrvatsko veće odbrane, 
oni su to napravili?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, a da li znate kada su se jedinice 
JNA iz cele Bosne i Hercegovine povukle?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ali vi kažete da su se povukle iz područja 
Mostara u maju 1992. godine
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne, ja sam reko tačan datum 15. juni.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To je po vašim saznanjima.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne, to je ono što sam ja vidio, kad su oni 
dobili naređenje ja ne znam, ali znači izvlačenje artiljerije i ostalih teških 
oruđa sa aerodroma i heliodroma ja sam vidio 15. juna.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da skratim, vidim da imam malo vremena. 
A da li vam je poznato da su Muslimani sredinom juna 1992. godine u 
Podveležju masakrirali pukovnika Tomu Pušaru koji im je prethodnih meseci 
obezbeđivao zaštitu, snabdevao hranom i drugim životnim potrebama? To 
je ovako bio poznat događaj. 
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Zajedno sa njim i vozača Sašu Inđića. Da, 
znam o tome.
 
OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Znate li da im je on upravo prethodnih 
meseci obezbeđivao hranu, zaštitu, snabdevao ih i tako dalje?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Čuo jesam, al ja o tom ne znam ništa pošto 
ja nisam bio na tim terenima tih mjeseci.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, na strani 30 govorite o logoru 
za obuku na Boračkom jezeru. Koliko sam shvatio, tu su bili okupljeni regruti 
iz okoline Konjica i sela oko Boračkog jezera, je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kažete da ste na jezeru videli Franka 
Simatovića koji je došao u posetu, je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, je li tačno da vi niste imali 
nikad nikakav dokument koji bi službeno potvrdio da ste vi bili u tim 
formacijama?
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SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da. Da, ja nisam nikada posedovao nikakav 
dokument, kao ni ostali koji su bili tu, znači, pričam o momcima sa Boraka 
i iz Konjica.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja upravo o tome i govorim, da te 
Crvene beretke koje vi opisujete nikakve veze nemaju sa Crvenim beretkama 
iz Srbije.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: To nije tačno pošto ja sam svojim očima 
gledao službenu legitimaciju Državne bezbjednosti na ime Pere Divljaka i 
crvenu i plavu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ne znam za crvene i plave i ne znam da 
je taj vaš Pera Divljak mogao imati službenu legitimaciju.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Pa, po onome što ja znam iz Titove Jugoslavije, 
ovaj, službena legitimacija Državne bezbednosti nije loto kupon da se može 
uzet na kiosku.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Naravno da ne može, zato i sumnjam 
u ovo što kažete, da je taj čovek koji je bio kriminalac mogao da ima 
legitimaciju. I sami kažete da su, da je bio kriminalac.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jeste, ovaj, svi oni su, ovaj, sve su to 
kriminalci, to nema nikakve, ovaj, nikakve razlike, a da je Pero Divljak, 
mislim, ja govorim, svi su oni to imali ali sam njegovu ja vidio. Znači ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, njegovu ste videli, a tvrdite da 
je izveden iz Suda. Pa, valjda pretpostavljate da niko ne može nekoga da 
izvede iz zatvora bez sudske odluke.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: To je normalno u normalnim državama.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Mislite u Srbiji, Srbija nije bila normalna 
država?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Mislim na kompletnu bivšu Jugoslaviju.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. A da li je tačno da vi niste evi
dentirani ni u jednoj jedinici u Hercegovini?
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SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi ste pominjali da ste razmenjeni?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ali prema pregledima, vi niste ni na 
jednoj listi za razmenu?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Tačno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Je li to tačno?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Tačno je.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, kako je to moglo da se desi da 
budete razmenjeni, a da ne budete ni na jednoj listi za razmenu?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja sam objasnio u svojoj izjavi koja je takođe, 
sad kad sam je čitao postoji tu netačnost što se tiče toga, ali mogu da 
objasnim bez ikakvih problema. Ljudi koji su meni pomogli su Hrvati iz 
Mostara koji imaju isti profil ljudi koji se tada nalazio na spisku ...

TUŽILAC UERC-RECLAF: Časni Sude, o ovome smo govorili na privatnoj 
sednici

(privatna sednica)

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Gospođa Uerc-Reclaf vas je pitala da li 
znate nešto o nekim ček pointima, odnosno, kontrolnim punktovima prema 
Crnoj Gori i u Crnoj Gori. 
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi ste odgovorili, ja sam ovde zapisao, 
“bilo je bezbroj tih punktova,” jer kako ste rekli, “svaka šuša imala je svoj 
punkt pored svoje kuće”.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa dobro, recite mi, ako su ljudi čuvali 
svoje kuće, je li su to sve neke “šuše” bili tamo, ko je god gde stanovao na 
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tom putu u blizini granice sa Bosnom i Hercegovinom? Je li su to sve bile 
“šuše” koji su stanovali tamo?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jer ja ne znam, pitanje je ovde od koga 
su oni to čuvali, mislim to je 50 kilometara duboko u teritoriji jer, ovaj, kako 
se zove, razlog zbog koga ja kažem “šuše”, jesu “šuše” zbog što ljudi koji su 
recimo izašli iz Mostara su bili prisiljeni da ostanu na linijama, da čuvaju te 
neke njihove linije, dok ti lokalni koji su ko fol držali te punktove, kontrolišu, 
samo ne znam koga kontrolišu, su radili to samo zato da bi ostali tu, a nije 
bilo dozvoljeno da se izađe.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ali vi kažete da je svaki imao svoj punkt 
ispred svoje kuće.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Mislim, ne moramo shvatat to bukvalno, ako 
ćemo sad. 
 
OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Nije bukvalno. Dobro. Vi ste opisali u 
jednom trenutku, pošto ste direktno pitani, nešto ste rekli da je to šta se 
događalo imalo vezu sa Beogradom.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: U vezi sa?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa ste direktno pitani na osnovu čega 
znate da je to što su hapšeni dezerteri u Crnoj Gori i to sve imalo vezu sa 
Beogradom. Je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vaše objašnjenje je bilo sledeće, ja 
sam ga zapisao, kažete: “U Crnoj Gori su hapsili, u Crnoj Gori je hapsila 
jugoslovenska policija, a na granicu je došla policija Republike Srpske i vodila 
dezertere u zatvor”.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Prvo, u Crnoj Gori je bila policija Crne 
Gore, je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja to ne mogu vidjeti tako jer u to vreme, 
znači, pričamo o 1994. godini, ja mislim da se Srbija i Crna Gora zvala 
Jugoslavija. Ili se ja varam?
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Jugoslavija da, ali mislim, otkud vam 
ideja da neko hapsi dezertere na području Crne Gore na osnovu nekakvog 
naloga iz Beograda?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Pa, što se tiče, što se tiče toga, ovaj, ja sam 
objasnio zbog čega, znači ta država se tada zvala Jugoslavija.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Jeste, ali Ministarstva unutrašnjih poslova 
koja su delovala na terenu, postojalo je Ministarstvo unutrašnjih poslova 
Srbije i Ministarstvo unutrašnjih poslova Crne Gore, to valjda znate?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja stvarno nisam familijaran sa tim 
ustanovama, jer ja, ovaj, nisam nikad imao nikakve veze sa zakonom, tako 
da mi to nije poznato, al što se tiče sad toga, direktno tog privođenja u 
Crnoj Gori, ja mogu da potvrdim da je bilo sa mnom ljudi u zatvoru u 
Lukavici koji su dovedeni iz Subotice, iz Novog Sada, iz Beograda ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja ne govorim o tome gde su hapšeni 
dezerteri, nego vi izvlačite zaključak da je to naređeno iz Beograda, da se 
hapse dezerteri, je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja sam ... 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Na osnovu toga što ste uhapšeni u 
Crnoj Gori. 
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Da idemo dalje. Je li tačno da 
ste čuli da su se u ovoj jedinici koju vi pominjete pod imenom ”Beli vukovi”, 
da su se u toj jedinici borili plaćenici?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Evo, pogledajte stranu 33 vaše izjave, 
poslednji pasus u celini glasi: ”U to vreme ”Belim vukovima” je komandavao sada 
pokojni Srđan Knežević. ”Bele vukove” su činili plaćenici mnogih nacionalnosti, 
na primer, u mojoj sobi se govorilo sedam različitih jezika. Sećam se da su u 
mojoj jedinici bili pripadnici ruskih pomorskih diverzantskih jedinica ...

TUŽILAC UERC-RECLAF: To je paragraf 182, časni Sude.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: ”Rumuni koje su nekad bili pripadnici 
Sekuritatee, pripadnici jedne bugarske padobranske jedinice, kriminalci sa 
Kipra (Cyprus) i lokalni Srbi”. Eto, to vam je ceo pasus koji vas citiram. Pitao 
sam vas da li su bili plaćenici, vi kažete, ”ne”, ovde vi kažete bili plaćenici.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Mogu ja sada? 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja ne znam da li ste vi gledali ove ispravke 
koje su pravljene na, koje su bile prije. To što se tiče tih nesporazuma sa 
prevođenjem, ja stvarno sa tim nemam ništa, ja znam tačno šta sam rekao, 
jer što se tiče kriminalaca, to je tačno, što se tiče ovih pomorskih diverzanata 
iz Rusije, znači, ja tu pričam direktno o Juri Rusu koji je bio tu. I bilo šta što 
sam ja reko za njih, ja znam tačno što sam rekao, znači, nikakvi plaćenici ne 
dolaze u obzir, to su ljudi koji bježe od nečega. Znači Rumun Dima je bio 
ex-Sekuritatea, to je njegova priča, znači, ono što sam ja rekao, to je što sam 
čuo od njega. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, hoćete da kažete da ovo nije 
tačno ovde interpretirano, vi ste ispravili, nije reč bila o plaćenicima.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne.

SUDIJA MEJ: On je to rekao u svojim ispravkama koje su priložene njegovoj 
izjavi.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, gospodine Mej, to smo, to smo 
raščistili. Ja moram da vam kažem, prvi put čujem za razne te nacionalnosti, 
Ruse, Bugare, Rumune i tako dalje.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja se nikad u životu sretao sa tim nisam, dok 
nisam došao tu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, da idemo, da idemo onda dalje. 
Znači, bio je jedan Rus.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Više Rusa.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A više Rusa. Koliko je bilo Bugara, kolko 
Rumuna?
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SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Dvojica Bugara, jedan Rumun, nekoliko njih 
sa Kipra, mislim ne mogu svega da se sjetim. To je bila jedinica koja, ovaj, 
kao što sam rekao, sa pripadnicima sa strane. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To su bili dobrovoljci neki iz raznih 
zemalja, je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Za njih mogu da kažem da su bili dobrovoljci, 
što se tiče jedinice, ali to mogu samo da kažem zbog samog Srđana 
Kneževića.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Je li tačno da ta jedinica Belih 
vukova nije učestvovala ni u kakvom vršenju bilo kakvih zločina?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Do onog momenta kad sam ja bio u njoj, 
do mog zadnjeg dana, to je tačno, jer ta jedinica je bila pretežno na rejonu 
Treskavice.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, nije učestvovala u vršenju bilo 
kakvog zločina?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li je tačno da su oni bili deo korpusa 
Specijalne jedinice Vojske Republike Srpske?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Koliko ja znam, jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi govorite u vašoj izjavi na strani 35 
da su u zimu 1994. godine “Beli vukovi” zarobili neke Muslimane koji su 
švercovali cigarete i čaure preko teritorije pod kontrolom Srba i da ste tom 
prilikom videli da su četiri muškarca mrtva, a da je peti ostao živ koje je 
kasnije navodno ubijen i da je sve to učinio neki Petar. Jeste li vi videli da je 
to taj čovek učinio?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, prvo da vas ispravim što se tiče, ovdje 
lijepo piše u zimu 1994. godine, jedini put za vrijeme mog boravka u “Bijelim 
vukovima”, znači, “Bijeli vukovi” nisu nikog zarobili, znači, ja ovde pričam o 
vremenu kada sam bio u toj jedinici, to je, to se dogodilo sa policijom, znači...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, znači, to nisu oni uradili ...
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Već policija.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Jeste li vi videli to?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesam. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da je policija to uradila?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Gde je to bilo?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR - ODOVOR: To je, ha, to je, mislim ja ne 
mogu da se sjetim kako se tačno zove ta, kako mi zovemo, ”čuka”, jer to 
nije mjesto ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ne govorim ja o ”čuki” nego mislim 
koja lokalna policija je bila nadležna tu?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Policija iz Trnova u sadejstvu sa policijom 
iz Kule, sa stanice milicije Kule u Sarajevu, jer oni su imali neki mješoviti 
bataljon, zajedno sa vojskom, stvarno ne mogu da se sjetim.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Znači, to su ljudi iz Trnova i Sarajeva, 
je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, pošto sam već rekao da je, ovaj, kako se 
zove, Sarajevsko romanijski korpus bio nadležan, koliko ja znam, za Trnovo 
i da su napravili tamo taj mješani bataljon u kojem je bilo ljudi iz sastava 
policije, ovaj, a komandanta toga je bio Čedo Sladoje.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, preskočiću neka pitanja koja bi 
mogla da vas identifikuju. Recite mi samo, vi ste početkom 1995. godine 
učestvovali u dve vojne operacije i to u Maloj Orlici i Debelom Brdu?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I tu je bio, koliko sam shvatio, žestok 
sukob, vaša jedinica je izgubila, kako vi kažete ovde, 12 ljudi za 10 minuta?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Znači da su ozbiljne gubitke imali. 
Je li tačno da su borbe na Debelom Brdu vođene bez odobrenja Ratka 
Mladića?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da. 
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Sad mi recite, pošto ste pomenuli 
izvesnog Ribića zvanog Kanada, koji je kada je počelo NATO bombardovanje 
zarobio jednog ili dvojicu pripadnika UNPROFOR-a, vezao za most na 
Palama, zaplenio vozilo UN-a (United Nations), je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Je li to uzimanje talaca tada bilo 
prošireno?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi ste povezali sa tim, kako ste upravo 
danas govorili ovde, da ste posle videli Stanišića i pripadnike jedinice policije 
iz Srbije?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: I ja sam rekao da sam čuo o tome od kapetana 
Čvore, bilo je to poslije da se vrtilo na televizoru oko toga, ali znači, prva 
informacija koju sam ja imao je bila od njega.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Pa dobro, da raščistimo to. Da 
li je vama poznato...
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jeste ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da je Stanišić bio poslat sa moje strane i 
na televiziji objavljeno da ide kao moj specijalni izaslanik da preuzme te ljude, 
jer smo vodili pregovore sa Republikom Srpskom da se moraju pustiti taoci?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Što se tiče toga, ovaj, ja samo mogu da 
kažem ovo što sam rekao, prva informacija od Čvore, ostalo i jeste se vrtilo 
na televizoru, a ja stvarno, ovaj, nikakvog značaja nisam pridavao tome. 
Znam, poznato mi je da su bile poslate, ovaj, da su, da je poslat Jovica 
Stanišić iz Srbije.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Jeste, da preuzme te taoce, odnosno, u 
funkciji njihovog oslobađanja.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja sam opisao u izjavi ono što ja znam, što 
se tiče tih događaja.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ono što piše u vašoj izjavi je vrlo 
nejasno, zato sam hteo da mi objasnite šta ste napisali, jer to je opšte 
poznata stvar?
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SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne, ne razumijem, šta je nejasno, ja mogu da 
pojasnim bez ikakvih problema.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, vi ste nešto rekli u tom smislu, 
maltene kao da su oni bili povezani sa tim uzimanjem talaca.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne, ja sam samo rekao kad je, taj dan kada 
je prošireno uzimanje talaca i kako je počelo to sve, ovaj, to sve da je prva 
informacja pošto je Srđan, isti dan, znači, naveče, otišao na informisanje u 
Lukavicu povodom toga, u to vrijeme ja sam otišao u zgradu Vojne policije 
i prva informacija o preuzimanju talaca od strane Jovice Stanišiča ili već ko 
je bio poslat, ovaj, ja sam to čuo od kapetana Čvore i to je sve što sam ja 
rekao u svojoj izjavi.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Jeste li čuli, dakle, da su oni poslati da 
oslobode i pruzmu te taoce?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Što se tiče nekog oslobađanja ne, što se tiče 
preuzimanja da, da su poslati da preuzmu taoce.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Oni nisu bili ni sa kakvom jedinicom, on 
je imao samo svoje obezbeđenje, jer je dogovor o puštanju talaca postignut 
političkim sredstvima, nije on imao, tu nije bilo nikakve borbene operacije, 
je li vam to poznato?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja nisam čuo da je bilo ikakvih borbenih 
operacija oko toga niti sam vidio koga od njih da ja mogu nešto da tvrdim.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Pa vi ste rekli na strani 38 da su 
pripadnici DB Srbije konfiskovali opremu koju je vaša jedinica oduzela od 
vojnog osoblja UNPROFOR-a, odnosno, vi ste morali da vratite opremu koju 
ste uzeli od UNPROFOR-a, je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: E, što se tiče toga konkretno, te jedinice u 
kojoj sam ja bio, ja znam da je Srđanu naređeno da se vrate džipovi, najviše su 
džipovi uzimani. Što se tiče opet Državne bezbjednosti Srbije, ja opet kažem, to 
je sve što sam ja čuo od Čvore, jer oni su konfiskovali opremu od sviju, jer su svi 
masovno, ovaj, to je taj talas uzimanja talaca je bio od Pala pa do Sarajeva.

OTUŽENI MILOŠEVIĆ - PITANJE: Da. I morali su da vrate sve to nazad?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da. 
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vrlo dobro. Dobro, samo da, preskočiću 
ova pitanja koja se tiču vas lično, jer nemam vremena da idemo na 
zatvorenu sednicu. Kažete ovde na strani 40, neki vaš prijatelj koji je radio 
u obezbeđenju izvesne osobe koja nije bila državni funkcioner, neću da 
pominjem ime da vas ne bi identifikovao, pričao ...
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Dobro.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pričao vam kako sam ja nakon dolaska 
na vlast želeo da stvorim jedinstvenu srpsku policiju. Je li sam ja to poverio 
nekom tom vašem prijatelju pa vam je on to ispričao? 
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja sam samo rekao, naveo to što mi je on 
ispričao, ja nisam, ovaj, rekao da ste vi povjerili njemu. Znači, ovdje piše 
jasno i glasno da mi je on rekao.
 
OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, dobro. Govorite, molim vas, vi 
na  strani 41. i 42., pominjete logor u Kninu, Kninsku tvrđavu, znači, pa onda 
Frušku Goru, pa Golubić, pa Bruška kod Benkovca, pa Kula u Vojvodini, pa 
Lokor, ne, imate Tara, Mitrovac, jeste vi lično videli sve te centre za obuku?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja mislim da je jasno više, ne mogu, ne mogu 
da objašnjavam jedno te isto po 50 put, ja sam stvarno naveo jasno i glasno 
rekao kako ja znam za te logore.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Vi ništa ne znate ni o Kninskoj 
tvrđavi, ni o tome ko je komadovao u Kninu, ko je rukovodio Crvenim 
beretkama u Kninu još 1990. godine, gde su bile ...
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ono što ja znam, ja sam naglasio kakva su 
moja saznanja o tome, i kako sam ja saznao je, znači, većina tih priča je od 
Pere Divljaka i pripadnika Crvenih beretki koje su bile dole na Boračkom 
jezeru, znači, od njih sam sve čuo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Samo da požurimo, dobro, sve ste čuli 
od njih. Samo da požurimo da neke stvari još raščistimo. Vi ste govorili o 
raznim civilnim kamionima koji su dolazili do magacina na Palama i tako 
dalje ...
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I da je to bilo često.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da. 
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, da li vam je poznato koliko 
je pomoći u hrani, u odeći, u lekovima u svemu neophodnom za život 
ljudi slato iz Srbije? Odakle vam pretpostavka da, da su doveženi oružje i 
municija?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: E pa, ja ne znam, recimo, na primer, ako ja 
gledam u metak na kojem piše ”PPU”, „Prvi partizan, Užice” godina 1994. 
ja kolko znam, Užice je u Srbiji ili sam se ja možda prevario?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Nije potrebna uopšte ta ironija, “PPU” 
je proizvodnja municije koja je u svetu poznata i širom Jugoslavije bila, bila 
prisutna, to nije uopšte sporno, mogli ste da nađete te iste metke u čijim 
god hoćete skladištima ... 
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Al ovde se radi o godini. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja ne verujem za tu godinu.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ha ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Mislim da ste tu godinu izmislili ...
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Neće biti. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Naprotiv, iz informacije koje imam 
znam da su imali problema u Vojsci Republike Srpske, jer je ta municija koja 
je tamo bila na raspolaganju, a u Bosni i Hercegovini su bila najveća skladišta 
oružja i vojne opreme iz nekadašnje SFRJ ...

SUDIJA MEJ: Ne, samo gubimo vreme tako što vi govorite svedoku ono što 
vi znate o tome. Svedok je dao svoj iskaz, a vama je ostalo još dva minuta.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ako mi je ostalo samo dva minuta, ja 
bih morao da samo pređem preko ovih zabeleški. Vi ste u Kasindolu videli 
Mauzera i predstavnike Vojske Republike Srpske Krajine, je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja sam u Kasindolu vidio Muzera, a 
predstavnike Republike Srpske Krajine sam vidio u hotelu ”Košuta” na 
Jahorini.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, znači i jedne i druge. 
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ovaj iz Bijeljine, a ovi iz Republike 
Srpske Krajine?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A zašto, odakle vam da je ova jedinica 
koju je vodio izvesni, kako se zove, ne mogu sad da pročitam ime, Škorpije, 
da je to jedinica MUP-a Srbije?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: To su one informacije koje ja imam od ljudi 
sa kojim sam ja pričao tu, znači, ima u mojoj izjavi sa kim sam ja pričao 
gore.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, samo da preciziram jednu stvar 
koja mislim da ima širi značaj. Vi ste govorili o Perišićevom govoru kad se 
povlačila JNA iz Mostara ...
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I onda ste rekli da oni koji su sa tog 
područja i žele da ostanu, da mogu da ostanu i da mogu da zadrže oružje, 
je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Je li to bilo ono što se posle pretvorilo u 
Vojsku Republike Srpske?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Koliko ja znam, jeste, jer te su recimo iste 
”Prage” (Praga) koje su ostavljene ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, razumem, to znači JNA se 
povukla, odnosno vojnici koji su bili sa područja Srbije i Crne Gore, ljudi koji 
su bili sa tih područja su ostali, sa svojom opremom i to je bio način na koji 
se formirala Vojska Republike Srpske. Je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, to je bitno da se utvrdi. 

SUDIJA MEJ: Samo još jedno pitanje.Fo
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pomenuli ste da su Crvene beretke 
učestvovale u nekim borbama oko Zelenog Jadra i oko Srebrenice, kad je 
to bilo?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: To što sam ja, ta izjava direktno, znači to je 
ono što sam ja vidio na karti, karta Zelenog Jadra, rudnika Osmače, Žepe i 
Srebrenice, kompletno tog terena je, ovaj, bila u uredu Srđana Kneževića.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kad ste to videli?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Za vrijeme mog boravka, to je 1995. godine, 
pardon 1994. godine, negdje zima, a ta operacija, mislim da je bila oko 
1993. godine na Božić jer, ovaj, u to vrijeme je Naser ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Samo sam hteo da raščistim da to 
pominjanje Srebrenice i to ostalo nema veze sa događajima u Srebrenici 
1995. godine, je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR – ODGOVOR: Ne. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Dobro, hvala vam lepo. 

SVEDOK C-017: Molim.

SUDIJA MEJ: Gospodine Tapušković, svedok mora da otputuje danas, prema 
tome, moramo da ograničimo vreme. Ukoliko biste vi završili za pet minuta, 
onda bi dali i pet minuta i Tužilaštvu za dodatno ispitivanje.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Dajte mi bar koji minut više, ja 
ću se truditi, zaista je tema, ja sam se opredelio za neke dve osnovne teme, 
ja evo pokušavam. Morao bih prvo da zamolim svedoka C-017, uz svo 
poštovanje za njegovo pravo da se izjašnjava onako kako se on oseća kao 
čovek, on se pred vama ovde izjasnio na pitanje koje je nacionalnosti da li 
je Jugosloven u momentu kada nema ni treće Jugoslavije. Ali ja ga ne pitam 
to zbog toga, nego ako može da nam objasni zbog čega je kad se 17. maja 
2000. godine pre, znači, tri godine izjašnjavao o tome koje je nacionalnosti 
izjasnio kao Srbin, a danas kao Jugosloven kada više nema ni ove poslednje 
Jugoslavije, ako može to da nam objasni?Fo
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SUDIJA MEJ: Kakvog to značaja ima, da li je to uopšte bitno kako se on 
deklariše? Ali pošto vam je to već postavljeno kao pitanje, onda nam kažite, 
molim vas, ukratko.

SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Nema nikakvih problema. Prvo i tada sam se 
ja izjasnio kao Jugosloven, međutim, kod uzimanja moje izjave oni su mene 
pitali striktno koje sam nacionalnosti, znači ...

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Hvala, hvala. Vi ste ovde, uglav
nom, na ispitivanju govorili ovde o tome da ste bili u maju mesecu 1991. 
godine u jednoj kasarni u Zagrebu i da je tada došlo do pucanja na oficire, na 
vojnike JNA koji su bili ubijeni pred kasarnom i da je kasarna bila opkoljena. 
Je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: I takođe ste rekli da ne znate da 
li su i druge kasarne u Hrvatskoj takođe bile opkoljavane. Je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ  – PITANJE: E, ali ste u vašoj izjavi ovde, to je 
paragraf 49 engleske verzije, govorili o oslobađanju kasarne JNA u Čapljini. 
Da li je ta kasarna u Čapljini bila opkoljena i da je onda morala da bude 
deblokirana?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Kasarna u Čapljini, znači to je akcija 63. pado
branske brigade, to nije u Hrvatskoj, to je u Bosni i Hercegovini.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: To vas i pitam, to je u Bosni 
i Hercegovini malo južnije od Mostara prema moru, dakle, to je pored 
Neuma. Da li je ta kasarna bila opkoljena i onda je moralo da dođe do 
oslobađanje te kasarne i ljudi u kasarni?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Šta je tačno bilo okolo, ja ne znam, ali znam 
da su padobranci izvršili desant, to je tačno.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Dobro, onda kada ste govorili 
ovde o onome šta ste doživeli u Sloveniji, niste mogli da se branite zato što 
su vam bili podmetnuti gumeni meci? 
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.
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PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Da li ste čuli da je veliki broj vojnika 
u Sloveniji stradao upravo zbog toga što nije imao bojevu municiju?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne da sam čuo, ja sam to gledao.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ - PITANJE: Upravo vam je bila podmetnuta 
bojeva municija i nisu bili u stanju da se brane, nisu mogli da, je li tako?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja lično sam ležao pod tenkom il pod 
oklopnim vozilom, ne sjećam se, više od dva sata.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Dobro. Hvala. Da li je tačno 
da ste, da bi se sve to smirilo, razgovarali sa bivšim oficirima JNA koji su 
napustili JNA i prešli u slovenačku Teritorijalnu odbranu?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Mogu da potvrdim da je dosta oficira prešlo, 
još u vreme dok sam ja bio tamo, ali ovaj, ko je sa kim pregovarao, ja stvarno 
pojma nemam.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Je li to isto bilo sa ljudima iz 
Jugoslovenske narodne armije koji su živeli u Bosni, da li su i oni prelazili u 
srpsku vojsku u Krajini, iako su ranije bili u JNA?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Čuo sam dosta o tome.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Potom imam ovde nešto u vezi 
paragrafa 185 da vas pitam, jer ste ovde govorili o tome da su Muslimani 
uspeli da nabave nešto artiljerije i druge opreme, delimično od onoga što 
je JNA ostavila iza sebe, a delimično i od onoga što su im dali Hrvati. Znači, 
da li je vama poznato da je od onog oružja koje JNA nije mogla da odnese 
muslimanska vojska zadržala jedan deo naoružanja JNA?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR – ODGOVOR: Da.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: A ovo što su im dali Hrvati, šta 
je to?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Nemam pojma, mislim šta su njima tačno 
dali Hrvati, ali je poznato da su oni tada bili zajedno.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Časne sudije, pošto zaista 
nemam vremena, a ima mnogo pitanja koja bi bila interesantna za vas, no 
ograničen sam vremenom, onda sam primoran da ovo što je u paragrafu 
156, o čemu se govorilo već, molim vas, ja bih vas, časne sudije, zamolio da 
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imate u vidu tačku od 4 do 7 optužnice, paragraf 36: “Istrebljenje, ubistvo 
i hotimično lišavanje života”, gde se uopšte ne spominje ovo mesto, gde 
Tužilaštvo nije dalo ni jedan podatak vezan za ovaj događaj koji je gospodin 
svedok gledao. Mislim da bi to trebalo da procenjujete, pogotovu u svetlu 
onoga šta je on izjavio. On je izjavio sledeće: “Video sam da je Pero Divljak 
ubio nožem najmanje 10 civila. Video sam da su veliki broj muškaraca više 
puta ubadali nožem, zatim ih bacali na zemlju i pucali u njih nekoliko puta 
iz pištolja”. Je li to tako, to ste vi videli?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja ne znam kako je to napisano tu, ali sve te 
radnje koje ste vi nabrojali ja sam vidio.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ: Ja samo molim da Sud, odnosno Tužilaštvo, 
pruži bilo koji dokaz da je tako nešto bilo. Ništa drugo. 

SUDIJA MEJ: Ne, svedok je dao iskaz o tome, a na nama je da to u dogledno 
vreme procenimo.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ: Hvala lepo.

SUDIJA MEJ: Izvolite, imate još pet minuta, gospođo Uerc-Reclaf.

DODATNO ISPITIVANJE: TUŽILAC UERC-RECLAF

TUŽILAC UERC-RECLAF: Časni Sude, imam samo jedno pitanje za svedoka i 
tiče se ovog masakra koje je on opisao, koji je spomenuo i gospodin Milošević 
tokom unakrsnog ispitivanja rekavši da nikad nije došlo do toga. Pošto mi 
nismo imali puno vremena da to proverimo, mogu samo da dam nešto 
svedoku, a to je zvanični izveštaj koji imamo u našim fasciklama u programu 
“Pravila puta”, tiče se Mostara i masovnih grobnica u Mostaru. Na žalost, 
nemamo verziju na srpskom jeziku, nismo mislili da će ovo iskrsnuti ovde, 
ali svedok može da čita tekst na engleskom i jedino na šta sam želela da 
obratim pažnju, gospodine, je spominjanje masovnih grobnica na strani 3.

SUDIJA MEJ: Dajte i nama primer toga. 

TUŽILAC UERC-RECLAF: To je dokument koji nosi naslov “Masovne 
grobnice u Mostaru” (Mass Graves in Mostar) i to je izveštaj koji postoji u 
okviru našeg programa “Pravila puta”. Tu se iznosi hronologija događaja 
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vezanih za neke od masovnih grobnica. Ja bih htela da pogledate masovne 
grobnice u Uborku koje se spominju na strani 3, kaže se, “27. avgusta 1992. 
godine ekshumirano je 88 ubijenih civila na gradskom đubrištu Uborak, u 
severnom delu grada. Svi preminuli su bili civili iz delova grada koji se zovu 
Vrapčići, Kutiljevac i Zalik”. Ovde stoji spisak sa 54 imena, kao što se vidi, 
uglavnom muslimanskih imena.

SUDIJA MEJ: Možemo li prvo da saznamo gde se nalazi Uborak?
 
TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da, svakako. Gospodine svedoče, 
možete li da odgovorite na ovo pitanje? Gde je Uborak? To je severni deo 
grada, to je zapravo mesto gde se navodi lokacija ... (izbrisano po nalogu 
Pretresnog veća) ... Molim da se svedoku da dokument pod tabulatorom 4, 
to je skica na kojoj je prikazan taj događaj. Kao što ste naveli, ovde stoji jedan 
mali krug, na njemu piše Bakina Luka. Je li to ono što se naziva Uborak?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: To je rejon koji ide od Bakine Luke ka gore, 
to je, ovaj, rejon ovde koji se nalazi ovde.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: To je jedno šire područje, kao što ste vi 
malo pre pokazali, koje se nalazi iznad ovog mesta na kome piše Bakina Luka, 
na obali reke. Ovde se spominju tri kvarta u gradu. Kažite nam koja su to tri 
kvarta. Mi imamo ovde samo Zalik koji se nalazi na karti pod tabulatorom 4. 
Kažite nam koja su ta druga naselja.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne razumem o kakvim se drugim naseljima 
radi. Kada sam govorio, davao izjavu o masakru, ja sam govorio striktno o 
Zaliku.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da, ali u ovom dokumentu gde se nalazi 
rečenica gde se spominju masovne grobnice u Uborku, tu se spominje Zalik, 
ali i druga dva mesta, Vrapčići ili Kutiljevac, ili tako nešto, gde se to nalazi i 
kako se to zove?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Oprostite, moja greška, ja sam gledao 
u kartu. Ovaj, Vrapčići i ovaj Kutilovac se nalaze na putu od Mostara ka 
Sarajevu. To je prvo, to su prva dva prigradska naselja.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je to u blizini Zalika? Možemo li 
da to vidimo ...
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SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, da ... (izbrisano po nalogu Pretresnog 
veća) ... 

TUŽILAC UERC-RECLAF: Nemam više pitanja. 

SUDIJA MEJ: A sada da se osvrnemo na ova dokumenta, pre svega.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Oprostite, časni Sude, zaboravila sam da kažem 
da bih htela da se ovo uvrsti u dokazni materijal. 

SUDIJA MEJ: Baš sam to hteo da pokrenem. Nisam siguran da ovo možemo 
da prihvatimo kao dokazni predmet. Možemo da ga označimo samo 
identifikacionim brojem, pošto još uvek nemamo nikakvih podataka o čemu 
se ovde radi. Samo da se posavetujem.

(Pretresno Veće se savetuje)

TUŽILAC UERC-RECLAF: Časni Sude, želela bih da vas informišem da mi je 
upravo rečeno da smo ovaj dokument dobili iz Kantonalnog suda u Mostaru. 
Taj dokument je bio poslat Tužilaštvu u okviru programa “Pravila puta“ od 
strane Ivice Kostovića koji je ovo potpisao.

(Pretresno Veće se savetuje)

PRIJATELJ SUDA KEJ: Ukoliko mi dozvolite, ja bih hteo nešto da kažem. 
Po mom mišljenju, svedok može da pomene ime i da potvrdi nešto u 
dokumentu, ali po mom mišljenju to ne znači da automatski taj dokument 
treba da se uvrsti u dokazni materijal. Ovo nije pomenuto tokom iskaza 
ovog svedoka i ne znamo kako je to povezano sa ovim.

SUDIJA MEJ: Da, upravo smo čuli da ovo dolazi iz suda. Meni se čini da 
ukoliko ovaj dokument dolazi iz suda onda možemo da ga uvrstimo u 
dokazni materijal. U ovom trenutku sve što znam da je ovaj dokument izdao 
šef odseka za informaciju i istraživanje. Ukoliko na neki način može da se 
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potvrdi da ovaj dokument dolazi od suda, onda ćemo ga uvrstiti. Za sada 
predlažemo da se on samo označi identifikacionim brojem, a onda ćemo 
da vidimo dalje.

sekretar: Časni Sude, ovo će biti dokazni predmet Tužilaštva 461 i biće 
označen samo identifikacionim brojem.

SUDIJA MEJ: Izvolite, gospodine Milošević.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Ovaj dokument govori o ljudima koji su sahranjeni. 
On ne može automatski da se poveže sa događajem koji je svedok video.

SUDIJA MEJ: Da, nama je to jasno. Dozvolite da vas prekinem. Nama je to 
jasno. Sve što ovaj dokument može da potvrdi, a za sada je samo označen 
identifikacionim brojem, dakle, sve što ovaj dokument potvrđuje je da je 
postojala ekshumacija. E sad, da li ćemo mi to povezati sa ovim događajem 
ili ne, to zavisi od drugih dokaza. Prema tome, mi nećemo ovom dokumentu 
pridati veći značaj nego što on zaslužuje, a to se odnosi na sve druge dokaze. 
Mi ovde takođe imamo, da pređem sad na sledeću temu, izjavu i govorim u 
svoje ime, ja mislim da zasada nemamo potrebe da se ovo uvodi u dokazni 
materijal. Da li vi imate nešto da kažete, gospodine Kej (Kay)?

PRIJATELJ SUDA KEJ: Ja mislim da to ne treba da se uvodi u dokazni 
materijal.

SUDIJA MEJ: Da, i ja se slažem sa vama. Mi ćemo vratiti ovu izjavu i mi ćemo 
je zapravo isključiti iz ovog seta dokumenata. Dozvolite mi sada da iznesem 
još jedan konačan komentar, pre nego što pustimo ovog svedoka da ode, 
to je upućeno onima koji su pratili današnji postupak. Sva pominjanja toga 
odakle je ovaj svedok su izbrisana iz zapisnika i stoga se ne smeju prenositi 
dalje. Gospodine C-017, vi ste ovim završili vaše svedočenje. Hvala vam što 
ste došli na Sud da date svoj iskaz. Sada možete da idete. Sada prekidamo 
sa radom i nastavljamo sutra ujutro. 
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